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Saksframlegg 
 

 

Godkjenning av protokoll - Ungdomsrådets møte 16.09.14 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Tone Åsrud Reime FE - 033, FA - F4 
 

14/4230 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/13 
 

Ungdomsrådet PS 21.10.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Protokoll fra ungdomsrådets møte 16.09.14 godkjennes. 
 

Ungdomsrådets vedtak: 
 

 
 
Saksopplysninger: 
 

Protokoller fra offentlige utvalg skal formelt godkjennes før vedtakene iverksettes. I praksis 
godkjenner leder(e) Maria Hauge/Karoline Opsahl protokollen på vegne av ungdomsrådet 
når denne er er ferdigskrevet. Informasjon om godkjent protokoll er sendt medlemmene. 
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Saksframlegg 
 

 

Andre tertialrapport 2014 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ståle Ruud  
 

14/4218 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

 
 

Rådet for funksjonshemmede PS  

14/14 
 

Ungdomsrådet PS 21.10.2014 

14/29 
 

Administrasjonsutvalget PS 21.10.2014 

14/15 
 

Eldrerådet PS 21.10.2014 

14/28 
 

Hovedutvalg for helse og velferd PS 21.10.2014 

14/45 
 

Hovedutvalg for kultur og oppvekst PS 21.10.2014 

14/77 
 

Hovedutvalg for miljø og teknikk PS 21.10.2014 

14/67 
 

Formannskap PS 23.10.2014 

14/74 
 

Kommunestyret PS 30.10.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Andre tertialrapport pr. 31.08.2014 tas til etterretning. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalgenes innstilling: 
 
Administrasjonsutvalgets innstilling: 
 
Rådenes innstilling: 
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Saksopplysninger: 
 
Tertialrapportene for Eidsberg kommune bygger på lesten som er bygget opp i applikasjonen 
Corporater. Applikasjonen er den samme som virksomhetene bruker for oppfølging mellom 
virksomhetsleder og rådmannsteamet i den interne rapporteringen. Bruk av Corporater 
effektiviserer rapporteringsarbeidet både internt og mot politisk nivå. Corporater ble tatt i 
bruk i 2013 og lesten for rapportering vil utvikles videre etter hvert som vi får utviklet 
sammenhengen mellom de ulike plan- og styringsdokumentene.  
 
Tertialrapporten pr. 31.08.2014 gir som tidligere en kort oppsummering av aktiviteten 
innenfor virksomhetene og organisasjonen som helhet med et spesielt fokus på den 
økonomiske statusen. 
 
Rådmannens merknader: 
 
Den økonomiske utviklingen for virksomhetenes aktivitet etter 2. tertial er noe forverret 
sammenlignet med 1. tertial.  Rådmannen er tilfreds med at forbruket pr. 2. tertial innenfor 
virksomheter som Familiesenteret og ERO, som har vært to krevende virksomheter å få 
kontroll over økonomien på, viser en positiv utvikling. 
 
Virksomhet skole som også har hatt utfordringer siste år, har fortsatt utfordringer i forhold 
til den samlede rammen. Det er en knapphet på ressurser til å ta kostnader som følge av 
uforutsette og ekstraordinære hendelser, kostnader for barn plassert av barnevernet, barn 
som velger å gå på Steinerskolen og flere barn ved Mortenstua skole.  
 
I tillegg er det en stor økning i sosialhjelpsutbetalinger som gjør at NAV får et betydelig 
merforbruk.  
 
Videre er det nå gjort en avregning mot private barnehager for økonomisk likebehandling av 
kommunale og private barnehager. Rådmannen varslet i 1. tertialrapport om usikkerhet 
knyttet til avregning og økonomisk ramme knyttet til overføringer til private barnehager. 
Etter at fylkesmannen har behandlet klage på tildelingen av tilskudd til private barnehager 
for 2012 har en teknisk tolkning av regelverket mot Eidsberg kommunes lokale retningslinjer 
medført økt tilskudd på 600.000,- pr. år for 3 år (1,8 mill kroner i økt utbetaling). I tillegg var 
det ifbm. med budsjettet for 2014 usikkerhet knyttet til at rammen for overføring til private 
barnehager satt for lavt. Dette gjør at det blir et betydelig merforbruk på virksomhet 
barnehage. 
 
Ut fra tilbakemelding fra virksomhetene indikeres det ved en oppsummering 
driftsutfordringer i størrelsesorden 6,5-7,5 mill kroner samlet for virksomhetene. I tillegg til 
driftsutfordringene ved virksomhetene er anslaget for integreringstilskudd om lag 0,9 mill 
kroner for høyt. Dette motvirkes delvis av at finansutgiftene anslås til å bli om lag 0,5 mill 
kroner lavere nn budsjettert. Erfaringsmessig er virksomhetene mer nøkterne på å varsle 
inntektsøkninger framfor kostnadsøkninger og rådmannen vil med bakgrunn i dette indikere 
et merforbruk for året i størrelsesorden 4,0 - 6,0 mill kroner. Til tross for de varslede 
utfordringene som er nevnt ovenfor, jobber administrasjonen med det mål for øyet å 
minimere merforbruket. Med de regnskapstekniske grep som ble gjort i forbindelse med 
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budsjettprosessen for 2014 innenfor f.eks. pensjon, vil rådmannen understreke at 
situasjonen er urovekkende. 
 
Rådmannen vil komme tilbake med egen sak vedrørende budsjettkorreksjoner. 
 
Konklusjon: 
 
Kommunens driftssituasjon er krevende og forbruket pr. 2. tertial indikerer et betydelig 
merforbruk for året samlet. Virksomhetenes tilbakemeldinger understreker utfordringene 
som de står i daglig – et krysspress mellom krav til og behov for tjenester og begrensede 
midler. Dette har rådmannen signalisert over tid. Til tross for trykket må rådmannen 
henstille virksomhetene om å holde igjen på kostnadene for å unngå å påføre Eidsberg 
kommune større utfordringer for kommende år enn hva de årlige budsjettprosessene 
genererer.  
 
 
 
 
Vedlegg: 
Andre tertialrapport 2014 
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Saksframlegg 
 

 

17. mai 2015 - oppnevning av representanter til 17. mai-komitè 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ingar Huseby  
 

14/4077 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/48 
 

Hovedutvalg for kultur og oppvekst PS 21.10.2014 

14/15 
 

Ungdomsrådet PS 21.10.2014 

 
 
Rådmannens forslag: 
 
1. Hovedutvalg for kultur og oppvekst oppnevner følgende til 17. mai-komitèen for 

2015/2016 
· ---------------------------------------- 
· ---------------------------------------- 

2. For 2015 oppnevnes følgende til å stille med 1 representant 
· Eidsberg Jeger- og fiskeforening 
· Tenor bygdekvinnelag 

3. For 2015 oppnevner ungdomsrådet 1 representant + vara 
 

Hovedutvalg for kultur og oppveksts vedtak: 
 

Ungdomsrådets vedtak: 
 
 

 
Saksopplysninger: 
 

17. mai-komitèen består av 7 medlemmer. 4 av medlemmene oppnevnes for 2 år, 2 hvert år 
for å sikre overlapping. I tillegg oppnevnes det 2 lag/foreninger som velger hver sin 
representant for 1 år. Ungdomsrådet velger hvert år 1 representant med vara. 
 

For 2013/2014 var oppnevnt: 
 

· Espen A. Volden 
· Vegar Fjell 
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For 2014/2015 er oppnevnt: 
 

· Erik Unaas 
· Heidi Bjerkan 
 

Lag og foreninger var i 2014 representert ved Hærland Bygdekvinnelag, Heen 
Bygdekvinnelag og HK-Eidsberg. 
 

Rådmannens merknader: 
 

Kulturavdelingen bistår komitèen med utsendelse av brev, innkallinger til møter, føring av 
regnskap m.v.  Komitèens budsjett blir vedtatt i forbindelse med kommunens 
budsjettforhandlinger i desember. 
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Saksframlegg 
 

 

Kommuneplanens samfunnsdel Eidsberg kommune 2015 – 2027 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Kai Roterud FE - 140, HIST - 14/631 esa 
 

14/836 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

 
 

Rådet for funksjonshemmede PS  

14/18 
 

Eldrerådet PS 21.10.2014 

14/16 
 

Ungdomsrådet PS 21.10.2014 

14/30 
 

Administrasjonsutvalget PS 21.10.2014 

14/51 
 

Hovedutvalg for kultur og oppvekst PS 21.10.2014 

14/32 
 

Hovedutvalg for helse og velferd PS 21.10.2014 

14/87 
 

Hovedutvalg for miljø og teknikk PS 21.10.2014 

14/76 
 

Formannskap PS 23.10.2014 

14/77 
 

Kommunestyret PS 30.10.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik innstilling: 
 
Eidsberg kommunestyre vedtar med hjemmel i Plan- og bygningslovens § 11-15 
«Kommuneplanens samfunnsdel Eidsberg kommune 2015 – 2027» med de endringer som er 
omtalt i saksutredningen, plandokumentet datert oktober 2014. Dokumentet erstatter 
tidligere «Kommuneplan 2005-2017». 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalgenes innstilling: 
 
Rådenes innstilling: 
 
 

http://www.regjeringen.no/nb/dep/kld/dok/veiledninger/2009/ny-versjon-lovkommentar-til-plandelen-i-/kapittel-11-kommuneplan/-11-15-vedtak-av-kommuneplan.html?id=556783
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Saksopplysninger: 
 
Eidsberg kommune skal revidere kommuneplanens samfunnsdel. Planen skal vise hvilken vei 
Eidsberg skal gå mot 2027. Tidligere kommuneplan har vært gjeldende for perioden 2005-
2017. 
 
Kommuneplanens samfunnsdel (tidligere «Kommuneplanens tekstdel 2005-2017») er det 
høyeste plannivået i kommunen og er forankret i plan- og bygningslovens § 11-1 
Kommuneplan og § 11-2 Kommuneplanens samfunnsdel. 
 
Innholdet i samfunnsdelen skal være retningsgivende både for kommunens budsjett, 4-årige 
økonomiplan (handlingsprogram) og kommuneplanens arealdel. 
 
Kommuneplanen skal bidra til at kommunens virksomhet samordnes og rettes mot de 
samme målene. Kommuneplanen vil også være retningsgivende for hvordan 
kommunesamfunnet som helhet kan bidra til å utvikle kommunen i ønsket retning. 
 
Samfunnsdelen skal peke mot prioriterte samfunnsområder og det skal gis føringer som 
gjenspeiler kommunens og kommunesamfunnets viktigste fokusområder for å kunne nå en 
ønsket samfunnsutvikling. 
 
Risiko og sårbarhetsanalyser (ROS) og arbeid med beredskap skal være en naturlig del av de 
daglige arbeidsoppgavene. 
 
Visjonen Eidsberg – «rik på muligheter» fra forrige kommuneplanperiode videreføres. Den 
uttrykker et felles ønske om god livskvalitet for kommunens innbyggere og at Eidsberg er et 
mangfoldig, levende og godt lokalsamfunn. 
 
Ut fra kommunens visjon og samfunnsutvikling utvikles det hovedtemaer. Innenfor hvert 
hovedtema defineres det overordnet mål, strategimål «Slik vil vi ha det» og for hvert av 
strategimålene er det strategier «Slik gjør vi det». Strategiene er ikke så konkrete at hvilke 
tiltak som skal iverksettes beskrives, men sammen med strategimålene danner de grunnlag 
for kommunens mer detaljerte økonomiplan (handlingsprogram) og ressursbruk i 
kommende år. 
 
Hovedmål og strategier er ment å være målbare i politisk forstand, m.a.o. at politisk skjønn 
skal avgjøre om strategiene er nådd. Strategiene vil ha til hensikt å avlede behov for 
konkrete tiltak i kommunens virksomheter. Dette vil være tiltak som skal være målbare i 
teknisk forstand og som konkret bør kunne dokumenteres. De økonomiske konsekvensene 
vil bli synliggjort ved behandlingen av handlingsprogrammet. Handlingsprogrammet utgjøres 
av økonomiplanen og budsjettet. 
 
I kommuneplanen er følgende hovedtemaer lagt til grunn: 
 
· Eidsberg kommune som organisasjon 
· Befolkningsutvikling 
· Omsorg, velferd og folkehelse 
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· Næringsutvikling 
· Samfunnssikkerhet og beredskap 
· Kultur, idrett og friluftsliv 
· Oppvekst 
· Klima og energi 
· Samferdsel, teknisk og grønn infrastruktur 
 
Kommunestyret la ut kommuneplanens samfunnsdel til offentlig ettersyn og høring i 
perioden 19. juni – 12. september 2014. Innspillene i forbindelsen med høringen ligger ved 
saksfremlegget og det er utarbeidet en tabell som beskriver innspillene og hvordan 
innspillene er behandlet. 
 
Det er mottatt 14 innspill til planforslaget. I disse innspillene er synspunkter på innholdet i 
planen, på hvilke problemstillinger som skal utredes som en del av planarbeidet, og hvordan 
prosessen skal legges opp. Alle innspillene er samlet i et dokument og vedlagt saken. 
 
Planen bearbeides etter vedtak i denne sak. 
 
Følgende har gitt innspill til planforslaget; 
 
· Fylkesmannen i Østfold 
· Østfold fylkeskommune 
· Østfoldhelsa/Østfold fylkeskommune 
· Statens vegvesen 
· Follo politidistrikt 
· Askim kommune  
· Mysenbyen AS 
· AS Momarken Travbane 
· Østfold Landbruksselskap 
· Rom Eiendom AS 
· FAU, Tenor skole 
· FAU, Hærland skole 
· FAU, Kirkefjerdigen skole 
· Deltakere arbeidsseminar «Sjumilssteget» 

 
Flere av disse er til dels omfattende, og det vil være omfattende å kommentere disse i detalj. 
For å unngå misforståelser og for at de som har uttalt seg skal føle seg ivaretatt, er derfor 
alle høringsuttalelser lagt ved saken.  Barnas talsperson har fått planutkastet til uttalelse, 
men har ikke gitt noe innspill. 
 
En del av kommentarene i høringen er sammenfallende fra flere parter, og i slike tilfeller har 
vi kun utdypet våre merknader en gang. 
 

Avsender Innspill 
(oppsummert)  

Kommentar 

1 
Fylkesmanne

Ut fra dagens 
politiske situasjon 

Den politiske prosessen har ikke kommet langt nok 
lokalt, slik at mulige konsekvenser og endringer er 
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n i Østfold 
 
 
 
 
 
2 
 
 
 
 
 
 
 
3 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4 
 
 
 
 
 
 
 
 
5 
 
 
 
 
 
 
 

savner de at planen 
tar opp mulige 
konsekvenser av 
kommunesammenslå
ing og endringer i 
kommunestrukturen. 
 
 
 
De mener det er 
ønskelig at man 
innenfor en 
planperiode tør å 
satse på en styring av 
utbyggingen som 
virkelig bidrar til 
sentrumsutviklingen, 
og ikke samtidig 
tillater andre 
tradisjonelle 
utbyggingsformer i 
periferien og i natur- 
og kulturlandskapet. 
 
 
De er ikke sikre på at 
den langsiktige 
arealstrategien 
Eidsberg i korthet 
beskrevet som å 
«legge til rette for 
tilstrekkelig areal for 
å dekke opp behovet 
innenfor de ulike 
formål» er tydelig 
nok innenfor 
planperioden. 
 
De etterlyser 
tydeligere signaler 
om utbygging og 
arealbruk og viser til 
sin høringsuttalelse 
til planprogrammet 
bl.a. når det gjelder 
spredt utbygging og 
vern av dyrka mark. 

omforent og kan tas opp i planen. 
 
Kommuneplanens arealdel vil ha en arealstrategi som 
støtter oppunder sentrumsutviklingen og vil forholde seg 
til fylkesplanens begrensning om inntil 10 % spredt 
boligbygging. 
 
Boligbygging er avhengig av etterspørsel, 
investeringsvilje og arealmessige muligheter. Kommunen 
kan bidra på det siste punktet, ved blant annet ved å 
åpne for fortetting i kommuneplan og reguleringsplan. 
Det er også mulig å lage et boligbyggeprogram som 
prioriterer rekkefølgen på ønsket lokalisering og ønsket 
type bolig. 
Vern av dyrka og dyrkbar mark er tatt inn i planen 
 
Tas etterretning. Kommunen har startet opp arbeid med 
å lage en helseoversikt som skal danne grunnlaget for 
kommunens arbeid med folkehelse i tråd med 
folkehelselovens bestemmelser. 
 
Innspillet tas til etterretning. Det viktigste grepet for å 
favne disse punktene starter ved en god prosess og 
forankring i handlingsplanen til kommuneplanen 
(økonomiplan og budsjett). Viser for øvrig til punkt 4. 
 
Tas til etterretning. Kapitel 5 oppdateres med koblingen 
under punktet «Folkehelse». 
 
Antall kapitler i planen er utledet fra vedtatt planstrategi 
og planprogram. Innspillet vil bli vurdert i neste 
planstrategi. 
 
 
Felles planprosess med Askim kommune er forankret i 
planstrategien og tok sitt utgangspunkt i pågående 
utredning/vurdering av en samkommune-modell, som 
ikke ble vedtatt av våre kommunestyrer. 
Fremdriftsplanen knyttet til prosessen er ikke parallelle, 
men vi samarbeider og deler relevant erfaring både 
knyttet til prosess og innhold. 
 
 
Tas til etterretning. Se for øvrig vår kommentar under 
punkt 3. 
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6 
 
 
 
7 
 
 
 
 
 
 
8 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
9 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
I kapitel 4 kan de 
ikke se at det 
foreligger en oversikt 
over helsetilstanden 
og 
påvirkningsfaktorer 
som skal danne 
grunnlag for 
kommunens 
planarbeid slik 
folkehelselovens 
bestemmelser og 
forskrift krever skal 
foreligge.  
 
 
 
For 
folkehelsearbeidet er 
gode tiltak nevnt i 
«Slik gjør vi det», 
men spørsmålet er 
hvordan organisere, 
få ressurser og gjøre 
tiltakene kjent i 
kommunen. 
 
 
 
 
 
De kan ikke se at 
Miljørettet helsevern 
er nevnt i 
planprogrammet. 
Miljørettet helsevern 
er en del av 
folkehelsearbeidet. 
 
Klima og energi. 
Strategiene i planen 



13 
 

virker noe uklare, og 
det trekkes inn andre 
miljøhensyn, som i 
seg selv er gode, 
men som ikke er 
spesielt forpliktende. 
De mener at 
miljøvernhensyn 
med fordel kunne 
vært flyttet til et eget 
kapittel i planen. 
 
Våre innspill til 
planen er i stor grad 
de samme som til 
planprogrammet. Et 
hovedpoeng der var 
kommunesamarbeid
et og felles 
planprosesser.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fylkesmannen hadde 
også ønsket at 
arealstrategien 
hadde vært 
tydeligere på 
virkemidler for å 
skape et tettere 
samfunn med en mer 
variert boligstruktur. 
 

10 Østfold 
fylkeskommu
ne 
 
 

Planen peker på 
viktigheten av 
konsentrasjon, men 
parallelt med dette 
legges det opp til 

Under kapitel 4 – Befolkningsutvikling er det en strategi 
som tilsier at en skal sette langsiktige tettstedsgrenser 
for grender og avklare fortettingspotensialet. Det 
foreligger ingen signaler om at antall lokal/grendesentre 
skal endres fra dagens. Kommunestyret (14/58) vedtok i 
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11 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
12 
 
 
 
 
 
 
 
13 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
14 
 
 
 

bred grendestruktur 
med spredt 
boligbygging. 
Fylkesrådmannen vil 
oppfordre til å bruke 
planen ikke bare til å 
si hva man ønsker, 
men også peke på 
uønskede 
utviklingstrekk. De vil 
oppfordre til å 
avklare 
grendestruktur og 
ev. skolestruktur i 
arealstrategien. 
 
 
 
 
 
 
 
 
For å synliggjøre de 
muligheter og 
utfordringer som 
trekkes frem under 
hvert hovedtema 
ville det vært nyttig 
med flere 
faktaopplysninger. 
Planutkastet hadde 
da vært lettere å 
følge med hensyn til 
hvilke temaer som 
fremheves som mest 
sentrale. 
 
 
 
 
Kommuneplanen 
kunne vært tjent 
med en enklere 
struktur med færre 
hovedtema og 
klarere målhierarki. 

september 2014 at det ikke på nåværende tidspunkt skal 
gjennomføres en «Skolestrukturutredning». 
 
Tas til etterretning. Det har vært diskutert forløpende 
hvor mye/hvilke faktaopplysninger som skal prioriteres 
inn. Det er også limt inn lenker enkelte steder hvor en 
kan få tilgang til mer detaljert faktagrunnlag. 
 
Tas til etterretning. Det var et bevist valg ved denne 
rullering å følge strukturen som var lagt i planstrategien 
og videreført i planprogrammet.  
 
 
Tas til etterretning. 
Flere av temaene er under behandling / vurdering i egne 
planprosesser. 
Byutvikling/tettstedsutvikling/boligutvikling/næringsarel
er/kulturminner mv. For øvrig vil temaene blir tatt opp 
under kommunens arealdel. 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Kommunen vil jobbe med disse 
utfordringene blant annet gjennom planer for 
opprydding av spredt avløp, samarbeidet gjennom 
Vannområde Glomma Sør og regionalt miljøprogram. 
 
Tas til etterretning. Se for øvrig punkt 10. 
 
 
 
Tas til etterretning. Kapitel 10 Klima og energi, 
Strategimål «Jordvern og grønnstruktur» får et mål for å 
begrense utbygging innenfor 100-meteresbelte langs 
vann og vassdrag.  
 
Tas til etterretning. Kapitel 6 Næringsutvikling, 
Strategimål «Levende bygder» får et mål som ivaretar 
dette. 
 
Tas til etterretning. Teksten innarbeides i kapitel 8. 
 
 
 
 
 



15 
 

 
 
 
 
 
15 
 
 
 
 
16 
 
 
 
 
 
 
 
17 
 
 
 
 
 
18 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
19 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Med en 
innstramming og 
opprydding kan det 
bli en noe klarere 
prioritering av 
strategiene innenfor 
innsatsområdene, 
som kan gi tydeligere 
retning til arealdel og 
virksomhetsområden
e. 
 
Det er i det 
godkjente 
planprogrammet satt 
opp en oversikt over 
sentrale temaer hvor 
det er behov for 
nærmere utredning. 
Det er ut fra planens 
innhold vanskelig å 
finne ut om disse 
utredningene er 
gjort, og hva som 
eventuelt ble 
konklusjonen for det 
enkelte tema. 
 
 
 
 
 
 
 
Fylkesrådmannen 
trekker frem som 
positivt at planen 
fokuserer på 
vannkvalitet og god 
økologisk tilstand, 
men kunne ønsket 
større tydelighet 
rundt hvordan 
kommunen skal 
jobbe med disse 
utfordringene. 
 

 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Vi er enig med fylkeskonservator at 
dette vil kunne øke forståelsen for vernet.  
Kommunedelplan Slitu – Momarken er nå vedtatt og 
innspillet søkes ivaretatt i kommuneplanens arealdel. 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Kommunen var kjent med at 
Momarken travbane hadde startet opp en selvstendig 
prosess knyttet til dette temaet sammen med Østfold 
Landbruksselskap. Momarken travbane har varslet at de 
vil komme med et arealinnspill. 
 
Tas til etterretning. Punktet er generelt ivaretatt under 
kapitel 8 og strategimålet «Kultur- og idrettstilbud». 
 
 
 
Viser til punkt 4. 
 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Planen legger opp til at koblingen 
ivaretas under tilhørende strategier i kapitel 4 
Befolkningsutvikling, strategimål «Langsiktig 
arealstrategi» og under strategier i kapitel 8 Kultur, 
idrett og friluftsliv, strategimål «Kultur- og idrettstilbud». 
 
Tas til etterretning. Temaet er generelt berørt under 
strategiene for overordnet strategimål «Klima, miljø og 
energi», samt at temaet er berørt under nevnte tabell 
under overskriften «Hvordan kan kommuneplanen 
gjennomføres i samarbeid med andre?» 
 
Tas til etterretning. Kapitel 4 Befolkningsutvikling, 
Strategimål «Langsiktig arealstrategi» har en strategi 
som er ment å ivareta dette gjennom å «Samordne 
boligbygging med skoletilbud og muligheten for 
helsefremmende og miljøvennlig transport». 
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20 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
21 
 
 
 
 
 
22 
 
 
 
 
 
23 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
24 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
ØFK savner drøfting 
av fremtidig 
grendestruktur og 
skolestruktur som 
grunnlag for å drøfte 
forholdet mellom 
sentrum og omland. 
 
Fylkesrådmannen 
savner klarere mål 
for å begrense 
utbygging innenfor 
100-metersbelte 
langs vassdrag, samt 
klare mål for 
tilgjengelighet og 
utøvelse av friluftsliv. 
 
 
 
 
Kommuneplanen gir 
mange føringer som 
kan få konsekvenser 
for landbruket og 
deres 
utviklingsmuligheter 
og begrensninger. 
Det er viktig at disse 
synliggjøres slik at 
eventuelle 
interessemotsetning
er kan avklares. 
 
Kulturminner/kultur
miljøer er godt 
ivaretatt i planen. 
Fylkeskonservator 
ønsker imidlertid at 
følgende tekst skal 
tas med under 
kapittelet om 
kulturminner, 
kulturmiljø og 

 
Tas til etterretning. Vi vil ha fokus på «hvordan» vokse 
før «hvor» i planprosessen videre. 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Fylkesplanens regionkart ivaretar 
dette formålet på en god måte. Vi har tilstrekkelig med 
næringsarealer, og hovedsatsningen for boligbygging vil 
skje i Mysen området. 
 
Tas til etterretning. Forordet i planforslaget er ment å 
ivareta dette punktet. 
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25 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
26 
 
 
 
 
 
 
 
27 
 
 
 
 
 
 
 
 
28 
 
 
 
 

kulturlandskap. 
«Særpregete 
bygninger og 
bygningsmiljøer i 
Mysen sentrum bør 
bevares for å ivareta 
stasjonsbyens 
egenart. Eldre 
bygningsmasse vil 
kunne bidra til å øke 
byens attraktivitet og 
utgjøre et positivt 
innslag i framtidens 
bymiljø». 
 
Fylkeskonservator 
ønsker videre at 
Eidsberg kommune 
gjennom 
samfunnsdelen 
uttrykker noen 
målsetninger/ambisj
oner for bruken av 
Monaryggen som 
rekreasjonsområde 
og tilrettelegging for 
turstier med 
kulturminner og 
utsiktspunkter. 
Ambisjoner om dette 
vil kunne øke 
forståelsen for 
vernet. 
 
 
 
 
 
 
For øvrig savner vi at 
samfunnsdelen 
uttrykker hvilke 
ambisjoner 
kommunen har med 
Momarken travbane 
og tilliggende 
områder. 
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Samfunnsdelen bør 
også uttrykke 
ambisjoner for 
tilretteleggingen av 
Mysenelva. 
Tilretteleggingen bør 
inngå i en helhetlig 
plan hvor hensynet 
til kulturminner og 
naturverdier 
vurderes i et 
helhetlig og mer 
detaljert perspektiv. 
 
Helseoversikten med 
6 tema som skal 
dokumenteres 
løpende burde vært 
kommentert, og 
kommunens 
utfordringer kunne 
vært beskrevet 
tydeligere. 
 
 
Det bør vurderes om 
koblingen mellom 
betydningen av gode 
oppvekstmiljøer og 
fokus på god 
stedsutvikling med 
gode leke og 
oppholdsarealer skal 
forsterkes i planen. 
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Fylkesrådmannen 
savner tema som 
biogass og økt 
satsing på 
klimagassreduserend
e tiltak innenfor 
næringslivet og de 
muligheter som 
ligger i det. 
 
 
 
 
 
 
 
Avsnittet langsiktige 
arealstrategier 
beskriver at 
utbyggingsmønsteret 
skal utformes på en 
måte som støtter 
opp under 
målsetningen om en 
bærekraftig utvikling 
og folkehelse. Dette 
er ikke videre 
konkretisert i planen. 
 
 
 
 
 
 
Fylkesrådmannen 
anbefaler at 
kommunen, når 
arealdelens skal 
rulleres, jobber med 
hvordan Eidsberg 
skal vokse før 
diskusjonen om hvor 
tar til. På denne 
måten kan prinsipper 
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for arealutvikling 
som støtter opp 
under kommunenes 
mål drøftes politisk 
før innspill fra ulike 
grunneiere drøftes. 
 
Eidsberg kommune 
bør vurdere å 
utarbeide 
alternativvurderinger 
for arealbruken 
koblet mot 
samfunnspolitiske 
mål og prioriteringer, 
og disse bør ha et 40-
års perspektiv slik at 
man får vurdert ulike 
arealmessige 
utviklingsmuligheter 
i et langt perspektiv. 
 
 
 
Planprosessen har 
samlet sett favnet 
bredt i befolkningen, 
og det bør vurderes 
om dette skal 
tydeliggjøres i 
planen, slik at 
innbyggerne kan se 
hvordan forslaget er 
blitt til. 

29 
Østfoldhelsa/ 
Østfold 
fylkeskommu
ne 
 
 
 
30 
 
 
 
 

Fra nasjonale 
føringer savner vi en 
helseoversikt som 
danner grunnlag for 
kommunens 
planarbeid slik 
folkehelselovens 
bestemmelser og 
forskrift krever at det 
skal foreligge. 
 
Planforslaget angir 
ikke klart på hvilke 

Viser til punkt 4. 
 
 
 
 
 
Viser til punkt 4. 
 
 
 
 
Viser til punkt 4. 
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31 
 
 

områder eller tema 
kommunen har de 
største utfordringene 
i en skriftlig 
helseoversikt som 
grunnlag for 
prioriteringer og 
planlegging. 
 
Kommunen redegjør 
ikke for hvordan den 
har forholdt seg til 
lovkrav kommunen 
har til helseoversikt, 
analyse, 
folkehelsemål og 
tiltak. 

32 Statens 
vegvesen 
 
 
 

Flere strategier 
rettes mot hvordan 
man kan gi 
alternativer til 
bilbruk, men de 
savner en 
tydeliggjøring av at 
transportsystemet 
bør gi reell mulighet 
til å kunne velge 
kollektiv, sykling og 
gåing fremfor bil. 
 

Tas til etterretning. Strategier under kapitel 4 
Befolkningsutvikling, strategimål «Langsiktig 
arealstrategi» og strategier kapitel 10 Klima og energi, 
strategimål «Klima, miljø og energi» er ment å 
tydeliggjøre dette punktet. 

33 Follo 
politidistrikt 
 

Ingen bemerkninger. Tas til orientering. 

34 Askim 
kommune 
 

Tar planen til 
orientering. 

Tas til orientering. 

35 
Mysenbyen 
AS 
 

De er i stor grad 
enige i 
kommuneplanens 
samfunnsdel. 

Tas til orientering. 

36 
Momarken 
travbane 

Arbeider med et 
arealinnspill med 
flere formålskoder 
for sitt område. 
 

Tas til orientering. Se for øvrig punkt 20. 

37 Østfold 
landbrukssel

Signaliserer at de 
vurderer sitt område 

Tas til orientering. Se for øvrig punkt 20 og 36. 
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skap 
 

både aktuelt og 
interessant for både 
nærings- og 
boligutvikling. Ber 
om at dette 
innlemmes i planen 
for utvikling av 
Eidsberg. 
 

38 Rom 
Eiendom AS 
 
 
 
 

De legger til grunn at 
boligområder med 
«fornuftig spredt 
boligbygging», ikke 
kun kan være 
bilbasert, men også 
sikres kollektiv 
transportbetjening. 
 

Tas til etterretning. Punktet er generelt ivaretatt under 
kapitel 11 og strategimål «Samferdsel». Videre under 
kapitel 4 Befolkningsutvikling og strategimålet 
«Langsiktig arealstrategi». 
 

39 FAU, 
Tenor skole 

Savner at det under 
punkt 9 oppvekst 
ikke er tatt med et 
punkt om opprusting 
av skolegårdene, slik 
at det kan søkes om 
tippemidler. 
 

Tas til etterretning. Innspillet er videreformidlet til 
avdeling kultur, som har ansvaret for planverk som 
muliggjør søknader knyttet til tippemidler. 
 

40 FAU, 
Hærland 
skole 
 
 
 
 
 
 
 
41 

De synes at Eidsberg 
kommune i tillegg til 
å satse på boligvekst 
i Mysen sentrum 
også bør satse på 
nye boligområder i 
skolegrendene. De 
mener at deres 
skolegrend trenger 
minst et nytt 
boligfelt. 
 
 
 
 
De hadde også sett 
at kommunen satset 
mer på godkjenning 
av spredt 
boligbygging for 
øvrig. Gjerne i 

Tas til etterretning. Hovedretningen i planen 
fremkommer under kapitel 4 Befolkningsutvikling og 
strategimålet «Langsiktig arealstrategi». For øvrig ligger 
det inne nytt boligfelt i gjeldende plan 
 
Tas til etterretning. Se for øvrig punkt 40. 
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tilknytning til 
eksisterende 
områder der det 
allerede er noen 
boliger. 
 

42 FAU, 
Kirkefjerding
en skole 
 
 
 
 
43 
 
 
 
 
 
 
44 
 
 
 
 
45 

De mener at 
kommuneplanen er 
alt for opptatt av å 
sentrere alt som 
skjer i kommunen 
vår. Alt skal fortettes 
og samles i sentrum, 
istedenfor å se på 
mulighetene 
kommunen har, og 
dermed ta hele 
kommunen i bruk. 
 
Nå trenger man å ta 
debatten og finne 
veien fremover. Ved 
å vite hvordan ting 
skal være fremover, 
har man trygge 
rammer for hvordan 
man skal drive 
skolene i kommunen 
og man kan lettere få 
tak i kompetente 
lærere til skolene 
våre. 
 
Selv om 
hovedfokuset på 
utviklingen i 
fremtiden skal skje i 
Mysen, er det viktig 
at man ikke blir mer 
restriktive på 
muligheten for å 
bygge og bo i 
grendene. 
 
En annen svært viktig 
ting er at det er god 
mobildekning og 

Tas til etterretning. Det er et politisk valg og støtter 
oppunder fylkesplanen. Tematikken er omtalt i kapitel 4 
Befolkningsutvikling. 
 
Tas til etterretning. Se for øvrig punkt 10. 
 
 
 
 
 
Tas til etterretning. Se for øvrig punkt 43. 
 
 
 
Tas til orientering. Pågående prosesser med 
infrastrukturutbyggere. 
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mulighet for 
internett i hele 
kommunen. 
Bredbåndstandarden 
er i dag like viktig 
infrastruktur som 
vei, bane og strøm. 
 

46 Deltakere 
arbeidssemin
ar 
 

Presiserte 
viktigheten av å 
synliggjøre FNs 
Barnekonvensjon i 
alt planarbeid som 
vedrører barn og 
unge. 
 

Tas til etterretning. Planen omtaler hvordan Eidsberg 
kommune jobber lokalt med de temaer som er omfattet 
av FNs Barnekonvensjon. 
 

 
 
Rådmannens merknader: 
 
Rådmannen mener at arbeidet slik det er gjennomført til nå og slik det er planlagt framover, 
følger opp de føringer som er lagt gjennom politiske vedtak. 
 
Etter rådmannens vurdering trekker planen opp en god prosess for de tema som skal 
behandles i ny kommuneplan. Spesielt ønsker rådmannen å vise til den positive tilslutningen 
fra regionale myndigheter. Rådmannen vil derfor anbefale at kommuneplanens 
samfunnsdel, (med de justeringer og presiseringer som er gjort), gis en politisk tilslutning. 
 
Konklusjon: 
 
Forslaget til kommuneplanens samfunnsdel blir revidert i etterkant av vedtak. 
Administrasjonen mener at revidert samfunnsdel fanger opp momentene som skal danne 
rammer («Hvordan») for videre arbeid med kommuneplanens arealdel. Rådmannen 
anbefaler at kommuneplanens samfunnsdel 2015-2027 godkjennes med de justeringer som 
fremgår av punktene ovenfor. 
 
 
 
 

Vedlegg: 
Høringsinnspill Kommuneplanens Samfunnsdel 2015_2027 
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EIDSBERG KOMMUNE 
 
 


Møteprotokoll 
for 


Ungdomsrådet 
 


Møtedato: 16.09.2014 
Møtested: Formannskapssalen - Heggin 1 
Møtetid: 15:30  
      
 


Til stede Medlemmer: 
Anders Solbakken, Antaan Nilsen, Jenny Johnsrud Amundsen, Jenny W. 
Leung, Jøren Vister, Karoline Johanne Opsahl, Maria Hauge, Philip Godal, 
Sigurd Solheim, Victoria Kotlarz , William Fredrik Bakke Dahl 
 
Varamedlemmer: 
 


Forfall Idun Gulla Dyrnes 


Administrasjonen Tone Åsrud Reime, Inger-Lise Schie Hystad og Ellen Byng Strøm 


 
 


Saksliste 
Saksnr Tittel 


  
14/10 Orienteringer/drøftinger - Ungdomsrådet 16.09.14 


14/11 Godkjenning av møteprotokoll - Ungdomsrådets møte 10.06.14 


14/12 Ungdomsrådet - Valg av leder og nestleder for skoleåret 2014-2015 


 
 
  







14/10: Orienteringer/drøftinger - Ungdomsrådet 16.09.14 
 
1. Oppfølging av protokoll fra forrige møte 
2. Møte på ungdomsskolen 
3. Ungdomshus – Frokostmøte 
4. Besøke Marker ungdomshus 
5. Kontooversikt 
6. Sette ned Måsangruppe – 4 personer 
7. Skatebanen 
8. Mysen Filmfestival 
 


Ungdomsrådets behandling: 
 
1. Oppfølging av protokoll fra forrige møte 
2. Møte på ungdomsskolen etter høstferien - 07.10.14 
3. Ungdomshus – Frokostmøte. Dessuten presentere ungdomsrådet og hva rådet kan 


brukes til/bistå med. 
4. Besøke Marker ungdomshus. Det kan også være aktuelt å besøke ungdomshusene i 


Askim, Spydeberg og Råde. Alle som ønsker å være med kan det. 
5. Kontooversikt. Kontooversikt ble delt ut. Gjenstående for 2014: kr. 15 016,-. Overskuddet 


på ca. kr. 2 000,- fra Måsanfestivalen leveres inn slik at det kommer på konto. 
6. Sette ned Måsangruppe – 4 personer. Følgende ble valgt: Sigurd, William, Jenny A. og 


Idun. 
7. Skatebanen er i dårlig stand. Skatebanen er ikke ungdomsrådets ansvar, men rådet kan 


være med å prøve å skaffe finansiering til oppgradering. Det bør oppnevnes en 
arbeidsgruppe bestående av skaterne, foreldre og noen fra ungdomsrådet. Sigurd tar 
kontakt med Daniel Sandneseng. Victoria kan sjekke andre baner og innhente 
informasjon om hva som kan gjøres. 


8. Mysen Filmfestival 23.-25.10.14. Ellen orienterte. Programmet sendes Maria som legger 
det ut på FB. 


9. Maria orienterte om at diverse utstyr tilhørende ungdomsrådet (brukes bl.a. på 
Måsanfestivalen) er lagret på Familiesenteret. 


10. Maria og Karoline orienterte om deltagelse på konferansen Sjumilssteget - Positivt. 
11. Sekretæren orienterte om en henvendelse fra en dame som ikke synes noe om at scenen 


på Måsan ble tagget ned. Inger-Lise tar bilder og legger ut på FB og det kan være en ide å 
bruke media for å få ungdommen fra å ødelegge sine egne ting. 


12. Bjørnevåpenet. Philip tar kontakt med Frank Johansen om veggen nede ved jernbanen 
kan brukes, jfr. oppslag i Smaalenene om gamle reklamemalerier. 


13. Jenny og Victoria deltar på Ungdommens fylkesting 21.-22.10.14. Er påmeldt. 
14. Inger-Lise orienterte om at det heller ikke nå er budsjettert med drift på Pilot'n. 
15. Boksen som styrer lyset på skatebanen er ødelagt. Kultur kontaktes. 
 
Ungdomsrådets enstemmige vedtak: 
Orienteringene tas til etterretning. 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
 
 







14/11: Godkjenning av møteprotokoll - Ungdomsrådets møte 10.06.14 
 
Rådmannens forslag: 
 
Protokoll fra ungdomsrådets møte 10.06.14 godkjennes. 
 


Ungdomsrådets behandling: 
Ingen forslag. 
 
Ungdomsrådets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 


14/12: Ungdomsrådet - Valg av leder og nestleder for skoleåret 2014-2015 
 
UNGDOMSRÅDETS VEDTAK: 
 
1. Som ungdomsrådets leder for skoleåret 2014-2015 velges Karoline Johanne Opsahl 
2. Som ungdomsrådets nestleder for skoleåret 2014-2015 velges Jenny Leung 
 
 
Rådmannens forslag: 
 


1. Som ungdomsrådets leder for skoleåret 2014-2015 velges 
2. Som ungdomsrådets nestleder for skoleåret 2014-2015 velges 
 


Ungdomsrådets behandling: 
 
Karoline Johanne Opsahl presenterte seg som kandidat for ledervervet. 
Karoline Johanne Opsahl ble enstemmig valgt som leder for skoleåret 2014-2015. 
 
Jenny Leung og Sigurd Solheim presenterte seg som kandidater til nestledervervet. 
Det ble avholdt skriftlig avstemming. Inger-Lise Schie Hystad og Ellen Byng Strøm ble 
enstemming oppnevnt som tellekorps. 
 
Opptellingingen viste 11 avgitte stemmer som fordelte seg slik: 
 
Jenny Leung:  6 stemmer 
Sigurd Solheim: 4 stemmer 
Blank stemme: 1 
 
Jenny Leung velges som nestleder for skoleåret 2014-2015. 
 
 
 
 







Ungdomsrådets vedtak: 
 
1. Som ungdomsrådets leder for skoleåret 2014-2015 velges Karoline Johanne Opsahl 
2. Som ungdomsrådets nestleder for skoleåret 2014-2015 velges Jenny Leung 
 
 
 
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 








 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


2. tertialrapport 
 


2014 
 


Eidsberg kommune 







Tertialrapportene for Eidsberg kommune bygger på lesten som er bygget opp i applikasjonen Corporater. Applikasjonen 
er den samme som virksomhetene bruker for oppfølging mellom virksomhetsleder og rådmannsteamet i den interne 
rapporteringen. Bruk av Corporater effektiviserer rapporteringsarbeidet både internt og mot politisk nivå. Corporater 
ble tatt i bruk i 2013 og lesten for rapportering vil utvikles etter hvert som vi får utviklet sammenhengen mellom de 
ulike plan- og styringsdokumentene. Tertialrapporten pr. 31.08.2014 gir som tidligere en kort oppsummering av 
aktiviteten innenfor virksomhetene og organisasjonen som helhet med et spesielt fokus på den økonomiske statusen. 
 


Gjennomgående mål 


Følgende gjennomgående mål for Eidsberg kommune ligger til grunn, og virksomhetene skal bidra og understøtte disse 
målene gjennom egne strategiske initiativ og tiltak i virksomheten. Tertialrapporten er fortsatt under utvikling, men på 
sikt skal virksomhetene rapportere på alle fokusområder.  
 


Mål for fokusområde: 


Medarbeidere 


M1 Godt arbeidsmiljø 


M1.1 Medarbeidertilfredshet 


M1.2 Nærvær i prosent 


M2 Godt lederskap 


M2.1 Opplevelse av lederskap 


 


 Mål for fokusområde: 


Læring og fornyelse  


L1 Læring og utvikling  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass  


L3 Samhandling  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  


 


 Mål for fokusområde: 


 Brukere  


B1 Kvalitet og tilgjengelighet på tjenestetilbudet  


   B1.1 Brukertilfredshet med tjenestetilbudet  


   B1.2 Gode internettsider  


B2 Bli møtt med respekt  


   B2.1 Opplevd å bli møtt med respekt 


 


 


 Mål for fokusområde: 


 Økonomi  


Ø1 God økonomistyring  


   Ø1.3 Avvik Driftsutgifter 


   Ø1.4 Avvik Driftsinntekter 


   Ø1.5 Netto avvik 


 







Virksomhetenes status pr. 31.08.2014 


 


Familiesenteret 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Pr 2. tertial viser forbruket om lag 0,8 mill kroner lavere utgifter enn periodisert budsjett, men erfaringsmessig er det 
noe etterslep i kostnadsbildet. Inntektene er om lag 3,0 mill kroner høyere enn periodisert budsjett. Dette skyldes at 
overføring av statlig øremerkede midler for styrket barnevern og øremerkede midler til kommunepsykolog er mottatt i 
sin helhet før beregnet. Virksomheten styrer som helhet mot balanse for året, men arbeidet og forbruket i 
barneverntjenesten for å lukke avvik og bli ajour i tjenesten utfordrer dette bildet. Med bakgrunn i det 
virkomsomheten har oversikt over i dag vil barnevernet få et merforbruk alene på om lag 1,5 mill kroner på årsbasis, 
men dette vil dekkes inn av øvrige avdelinger.  
 
Virksomheten har økt sitt nærvær gjennom 2. tertial og selv om måltallet på 93 % nærvær ikke er nådd er nærværet 
forbedret med 1,3 prosentpoeng siden 1. tertial. Det har vært iverksatt flere ulike tiltak og bedriftshelstjenesten har 
vært koblet inn for å jobbe sammen med virksomheten med å øke nærværet ved virksomheten.  
 
Fylkesmannen følger flere tjenester ved familiesenteret tett da det over tid har vært avvik på flere av fagområdene. 
Det er satt fokus på avvikene for å lukke disse. Antall barn på venteliste i barnevernet er betydelig redusert og det er 
sendt brev til Fylkesmannen for å lukke avvikene på helsestasjonstjenesten.  
 
Parallelt med et særskilte fokus for å lukke avvik innenfor barnevern og helsestasjonstjensten, er det høy aktivitet også 
innnefor rus- og psykisk helsearbeid, flyktingemottaket og forebyggende tjeneste. Fokuset på forebyggende tjeneste 
gjør at tjensten er i stor omstilling. I forhold til  den forsterkede innsatsen for utsatte barne og unge er det ansatt fire 
nye klientveiledere i teamet og pågangen til tjenesten har ikke vært ubetydelig.   
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -11 139 -5 166 -8 204 3 038 -58,8% 


Driftsutgifter 74 435 46 658 45 880 778 1,7% 


Finansinntekter 0 0 -77 77  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 47 531 30 314 29 705 609 2,0% 


Kjøp varer/tj - egenprod 7 773 5 208 5 779 -571 -11,0% 


Kjøp av tjenester 15 806 8 937 8 534 402 4,5% 


Overføringsutgifter 3 325 2 199 1 861 338 15,4% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -180 -94 -117 22 -23,8% 


Refusjoner -10 959 -5 072 -5 472 399 -7,9% 


Overføringsinntekter 0 0 -2 616 2 616  


Finansinntekter 0 0 -77 77  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Virksomheten har samlet et positivt avvik på hele 3,8 mill kroner mot periodisert budsjett. Driftsutgiftene er noe mer i 
tråd med periodisert budsjett enn etter 1. tertial og viser et mindreforbruk mot periodisert budsjett på 0,8 mill kroner. 
Mindreforbruket framkommer på flere avdelinger og det er spesielt lønn, kjøp av tjenester samt overføringer til andre 
som viser et mindreforbruk, mens kjøp av varer og tjenester viser et merforbruk. Inntekten viser en merinntekt på 3,0 
mill kroner mot periodisert budsjett. Noe av disse merinntektene er øremerkede tilskudd som må avsettes om de ikke 
nyttes i 2014.  
 







Virksomheten som helhet styrer mot balanse. Det er forbruket i barneverntjenesten som utfordrer dette bildet. Denne 
avdelingen vil ha et merforbruk på anslagsvis 1,5 millioner, men dette ser ut til å kunne dekkes inn av et mindreforbruk 
ved de øvrige avdelingene. 
 
Rus og psykisk helse har kjøpt enkeltplasser til enkelte rusavhengige for skadereduksjon og ettervern. Det er ikke avsatt 
særskilte midler i budsjett til dette, men hvor det har vært en nødvendighet å gjennomføre disse tiltakene. Et av 
tiltakene vil vare ut året. Det er ikke avsatt midler i budsjettet til en ressurskrevende bruker på Sandbo. Avdelingen vil 
slik det ser ut nå ende med et mindreforbruk. 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det er ikke iverksatt ytterligere særskilte tiltak utover gjennomgangen som ble gjort i forhold til inntektspotensialet og 
avtaler/tiltak innenfor barnevernet i forbindelse med 1. tertial.  


 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,8 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 91,9% 93,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Virksomheten har økt sitt samlede nærvær gjennom 2. tertial og det er gjennomgående betydlige høyere nærvær i 
virksomheten. Det har vært iverksatt flere ulike tiltak og bedriftshelstjenesten har vært koblet inn for å jobbe sammen 
med virksomheten med å øke nærværet ved virksomheten.  
 
Forebyggende tjeneste er i stor omstilling og det er ansatt fire nye klientveiledere i teamet, i forhold til den forsterkede 
innsatsen for utsatte barn og unge. Det er fire personer med høy fagkompetanse, og ulike styrker i forhold til barn / 
unge og deres familier.   
 
Ved flyktningmottaket er det full bemanning i alle stillinger.  
 
Helsestasjon har hatt stort sykefravær 1. halvår, noe som har gitt en stor arbeidsbelastning på øvrige medarbeidere.  
 
I barneverntjenesten er to nye saksbehandlere ansatt. De er i gang med egne saker, men fortsatt under opplæring for å 
sikre samkjøring og kvalitet i arbeidet. Det er innleid to konsulenter i denne perioden. Saksmengden, og ønsket om å 
fortsette den positive trenden med reduserte ventelister og færre saker med fristoverskridelser, tilsier fortsatt innleie 
av konsulent ut året, men omfanget av innleie er halvert siste tertial. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,8 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Fagfeltet rus og psykisk helse har fått en ny veileder fra helsedirektoratet – «Sammen om mestring», samt en 
retningslinje for «ROP» (pasienter med samtidig rus og psykiatri problematikk). Ny veileder og nye retningslinjer skal 







implementeres i den daglige driften. Kartleggingsverktøyet BrukerPlan er tatt i bruk. 
Forebyggende tjeneste har hatt to fagdager med fokus på interne prosesser, med mål om å bli en mer enhetlig tjeneste 
med kontinuerlig fokus at våre brukere/kunder opplever at det arbeides til det beste for dem. 
 
Tilsyn fra Fylkesmannen på helsestasjonstjenesten der det ble påvist avvik, har gjort at arbeidet med rutiner har blitt 
prioritert. Det er nå sendt avsluttende brev til Fylkesmannen om lukking av avvikene. 
 
Fra 1.1.14 er det etablert et samarbeid om kriseteam for Askim og Eidsberg. Både i Askim og Eidsberg er de fleste 
medlemmene nye i å arbeide i et slikt team, men samarbeidet har til nå fungert etter vedtatte retningslinjer. Det er 
jevnlige møter der tema er bl.a. å trygge de ansatte på å arbeide akutt i kriser samt å utarbeide arbeidsplaner. Det er 
satt av to dager der de ansatte sammen med leder skal revidere felles kriseteamsplan samt få faglig påfyll på å arbeide 
akutt i kriser. Det vil bli en politisk orienteringssak om samarbeidet i 2015 
 


Fokusområde brukere 


 Brukere Virkelig Mål Status Trend 


B1 Kvalitet og tilgjengelighet på tjenestetilbudet   
  


   B1.1 Brukertilfredshet med tjenestetilbudet 5,40 5,00 
  


   B1.2 Gode internettsider 5,00 6,00 
  


B2 Bli møtt med respekt   
  


   B2.1 Opplevd å bli møtt med respekt - 5,00 
  


 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er stor aktivitet i alle virksomhetenes avdelinger. Rus- og psykisk helseteam har så langt i år mottatt om lag 70 
søknader på oppfølgingstjenester, om lag 75 brukere er relatert til rustjenesten, hvorav 20 er i LAR(metadon), og om 
lag 140 brukere har vært inne i forhold til psykisk helse i samme periode. Sandbo har fortsatt tunge beboere med 
alvorlige psykiske lidelser og sammensatte problemer. Flere av disse er på tvunget psykisk ettervern. Det er 
utfordrende når beboere begynner å ruse seg. Sandbo administrerer medisiner til om lag 20 uteboende. 
 
Krystallen dagaktivitetssenter har mellom 10 og 20 besøkende hver åpningsdag. Antall brukere ser ut til å være stabilt 
både på Sandbo, Krystallen og i oppfølgingsteamet. Samtidig ser vi at det er flere og mere sammensatte tjenester som 
må inn på flere av brukerne. Det er et utstrakt samarbeid med andre tjenester. 
 
Forebyggende tjeneste skal gi tilbud til, og samarbeide med familier, med utgangspunkt i hva familien selv opplever 
som utfordrende og vanskelig. Målgruppen er barn og ungdom fra 0-18 år, og deres foreldre / foresatte. Fokus skal 
være å styrke foreldres egne ressurser og hensiktsmessige strategier i forhold til samspill med egne barn. Tidlig innsats 
skal forebygge og begrense uheldig utvikling i forhold til målgruppen. Arbeidet gjøres gjennom endringsarbeid i 
familiene. Alle forespørsler inn til tjenesten går via fagleder. Alle som henvender seg får timeavtale, eller beskjed om 
når de kan forvente å få time. Dette sikrer at vi møter brukerne av tjenesten på en god måte. Avdelingen samarbeider 
med alle tjenestene i vår virksomhet, og tverrfaglig samarbeid er viktig for en bred forståelse.  
 
I perioden mai til august har tjenesten hatt 24 hevendelser/forespørsler om tilbud fra tjenesten hvor 4 henvendelser er 
avslått. Ved utgangen av august var det 52 aktive saker i tjenesten. I tillegg til individuell oppfølging tilbyr tjenesten 
bl.a. LØFT-kurs til foreldre / foresatte, møteplass for tenåringsforeldre, alkoholforebyggende program, 
cannabisavvenning, sommerjobb for ungdom, diverse grupper for barn/ungdom.  
 
Flyktningmottaket har til enhver tid ca 70 -80 beboere. Det kommer i gjennomsnitt 10 nye beboere pr uke. Det har 
vært mellom 6 -700 beboere som har fått utført obligatoriske helseundersøkelser samt helsekontroller ved behov. 
Beboerne har vært på reise over en lengre periode og sykdommer som skabb, byller samt andre infeksjoner er vanlig.  
 
Helsestasjonen gir et tilbud som nær 100 % av barnefamiliene i kommunen benytter seg av. Tjenesten har hatt tilsyn 
fra Fylkesmann og fått avvik på antall konsultasjoner. For å lukke dette avviket er det innført to ekstra konsultasjoner 
for alle brukere, noe som fører til økt press på tjenesten. Mange av brukerne har i tillegg behov for ekstra oppfølging 
og veiledning . 
 
Åpen barnehage har mellom 28 -35 brukere innom i løpet av åpningstiden. Det er laget en pedagogisk plan for tjenes-
ten. Sammen med brukerne blir det organisert et felles måltid samt utelek.  
 







Investeringer og prosjekter 
Det er mangel på egnede boliger – særlig til gruppa som er i aktiv rus. Det må merkes at disse rusavhengige også har 
tilleggsproblematikk innenfor psykisk helse, og er i behov av boliger med tett oppfølging og/eller tilsyn.  
 
Det er mottatt prosjekttilskudd fra Fylkesmannen øremerket rusarbeid som planlegges brukt til prosjektbasert tiltak til 
unge 18-25 år med rusproblemer identifisert av NAV. Prosjektet er planlagt igangsatt januar 2015 
 
 


Skole 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomheten skole har mange flotte lærere, assistenter og ledere som hver dag gjør mye for at  barn i Eidsberg 
kommune skal ha en god skolehverdag. Det arbeides godt og  satses på kompetanseheving og mye felles arbeid for å 
løfte Eidsbergskolen videre. Det jobbes mer systematisk og systemrettet enn tidligere for å bedre effektivitet, kvalitet 
og resurssbruken. Slikt arbeid er ressurskrevende og langsiktig, men en god investering for fremtiden.  
 
Virksomheten utfordres økonomisk på de samme områdene som tidligere – skoletilbud for elever ved Mortenstua 
skole, flere elever ved Steinerskolen med vedtak om spesialundervisning og flere barn plassert av barnevernet i andre 
kommuner enn budsjettert. Med bakgrunn i de variablene vi har kjennskap til i dag ligger det pr. 2. tertial an til et 
merforbruk på om lag 2,0 mill kroner ved årets slutt, men det er mange variabler som kan påvirker det endelige 
resultatet. 
 
Virksomheten har hatt en god rekrutteringsprosess dette året og flere kvalifiserte søkere enn tidligere. Dette er et 
viktig arbeid da læreren i klassserommet er den viktigste ressursen i skolen.  
 
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -17 851 -12 569 -14 239 1 670 -13,3% 


Driftsutgifter 136 971 90 841 95 631 -4 789 -5,3% 


Finansinntekter 0 0 0 0  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 108 627 70 112 69 946 166 0,2% 


Kjøp varer/tj - egenprod 12 476 8 290 10 555 -2 265 -27,3% 


Kjøp av tjenester 14 723 11 677 13 792 -2 116 -18,1% 


Overføringsutgifter 1 145 763 1 337 -574 -75,2% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -5 382 -3 314 -3 500 185 -5,6% 


Refusjoner -12 469 -9 255 -9 626 371 -4,0% 


Overføringsinntekter 0 0 -1 114 1 114  


Finansinntekter 0 0 0 0  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Regnskapet viser  et solid merforbruk på 3,1 mill kroner etter 2. tertial. Noe skyldes variasjoner i periodiseringen av 
budsjettet, mens det på enkelte områder er det et merforbruk. Lønn og sosiale utgifter er i tråd med budsjett,men 
man ser at ekstratiltak på krevende/utagerende elever krever ekstra styrking av bemanningen. For å opprettholde et 
forsvarlig tilbud for den enkelte elev og klassemiljø må det sette inn tiltak, noe det ikke er handlingsrom  for dagens 
rammer.  
 
Siden flere elever får sitt skoletilbud på Mortenstua skole, genererer dette et merforbruk på 1mill kroner. Kjøp fra 
andre private viser også et merforbruk, og det skyldes i hovedsak flere elever på Steinerskolen med vedtak på 







spesialundervisning. Denne kostnaden forventes å bli redusert noe fra 2015, men ekstrakostnaden for budsjettåret 
2014 vil ligge på om lag 0,4 mill kroner. I tillegg er det plassert flere elever i andre kommuner enn budsjettert, som 
utgjør om lag 0,7 mill kroner pr 2.tertial.  
 
Driftsinntektene er høyere enn budsjettert, men skyldes i hovedsak mottatte prosjektmidler. Disse prosjektmidlene vil 
generer høyere utgifter under prosjektets levetid, som i hovedsak er skoleåret 2014/2015.  
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det arbeides kontinuerlig med å kontrollere avvik og begrense overskridelser. Dette er spesielt utfordrende når det er 
kostnader som veltes over på virksomhet skole som følge av andre virksomheters arbeid og vedtak. Det er gode 
prosesser på gang i både Mortenstua, PPT og Familiesenteret for å på sikt få bedre kontroll med kostnadene våre. Flere 
prosjekter er i gang for å jobbe bedre systemisk for å forebygge mot fremtidige kostnader. Umiddelbare tiltak vil være å 
redusere ytterligere stillinger i skolen, noe som ikke er iverksatt.  


 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,7 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 93,6% 94,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,8 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværsprosenten i skole viser en positiv trend. Det er ikke gjennomført nye medarbeiderundersøkelser siden 
1.tertial. Tallene den gang viste en stor grad av medarbeidertilfredshet og at de fleste var ganske fornøyd.  
 
Det var god søkerdekning på årets lærerstillinger og langt bedre enn foreågende år. Man ser at de offensive grepene 
som ble gjort på rekruttering lønner seg, men det er mange som kjemper om de samme søkerne.  
 
Denne høsten er 9 medarbeidere med i et løp på etter- og videreutdanning, i regi av «Kompetanse for kvalitet». Dette 
løpet finansieres delvis av en statlige ordning. Det utdannes både ansatte og ledere i egen virksomhet, og det er stor 
tro på å kompetanseheve egne ansatte. Det er utfordrende å være attraktiv arbeidsgivere på ledernivå.  Det satses 
derfor også på å utdanne egne ledere som har et stort engasjement for Eidsbergskolens videre utvikling.  
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,7 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,4 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,5 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
I virksomhet skole er det et kontinuerlig fokus på læring og fornyelse. I løpet av 2.terial er det avsluttet et 
satsningsområde på «Vurdering for læring». Dette skal nå være en etablert del av skolenes praksis. Fra august er det 
startet opp med et nytt prosjekt som går på klasseledelse/relasjonsledelse. Den viktigste faktoren som påvirker 
elevenes læringsmiljø er lærerens fremtreden og undervisningspraksis i klasserommet. Ved å øke lærerens 
kompetanse på dette feltet, er det et håp om at dette igjen påvirker motivasjon, mestring, trivsel, resultater og 
gjennomføringsgrad for alle våre elever.  
 







Det er satt i gang ny organisering på tospråklig tilbud som gis. Det er håp om at en ny organisering vil sikre både 
kvaliteten i opplæringen og gi en mer forutsigbar økonomi på dette området.  
 
Av nye prosjekter er det avdekket at det er behov for å systematisere arbeidet med utsatte barn med adferdsvansker. 
Her er det lite kompetanse og få ressuser å spille på i forhold til det økende antall elever som kommer. Det oppleves at 
systemet rundt i liten grad klarer å bistå i slike saker. Skolen blir sittende med utfordringene selv. Utviklings- eller 
endringsprosessen er i dag på idestadiet, men det er store behov for å gjøre noe med dette. Det er også drøftet noe 
med nabokommuner hvordan en sammen kan styrke dette området.   
 
Etikk var et annet satsningsområder forrige skoleår. Det er et ønske om å videreføre dette fokuset på den enkelte skole 
i tett samarbeid med tillitsvalgte. Etiske refleksjoner er viktige i skolehverdagen.  
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
På området brukere er det ikke innhentet noe nytt grunnlagsmateriale siden 1. tertial. Fjorårets resultater blir nå 
samlet i «Kvalitetsmeldingen for Eidsbergskolen» som skal til politisk behandling i oktober. I tilleg til å ha med seg 
brukerperspektivet vil den si noe om hva som defineres som kvalitet i Eidsbergskolen. Å måle kvalitet kan være 
utfordrende, da det er ulike syn på hva kvalitet er. Det er viktig å ha diskusjoner dette, slik at det bygges et felles 
referansegrunnlag. For skole sin del er kvalitetsvurdering en del av jobben, men hva vi gjør med vurderingene er like 
viktig.  
 
En gruppe som i liten grad gir tilbakemeldinger systematisk er foresatte. I Eidsbergskolen har det ved gjentatte ganger 
vært gjennomført foreldreundersøkelser, men med svært lav deltagelse. Her er det et utviklingspotensiale som bør 
utnyttes ytterligere og som det vil bli jobbet videre med.  
 
IKT er utfordrende og kostbart. Til avvikling av eksamen måtte det i år investeres i mange nye datamaskiner, da både 
eksamen og forberedelser er nettbaserte. Dette krever mye også på infrastruktur som ikke er bygget for så store 
oppgaver. Flere skoler sliter også med netthastighet og kapasitet. Her er det i likhet med andre områder i kommunen 
et stort etterslep. 
 
 
 


Barnehager 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Det meldes om en god oppstart av nytt barnehageår på høstens første møte med styrerne i private og kommunale 
barnehager. Personalet har god kompetanse på tilvenning i barnehage og i samarbeid med foresatte blir barna trygge 
på barnehagetilværelsen.  
 
Ved oppstart av barnehageåret er det noen ledige plasser, og bemanningen er regulert i henhold til antall barn. Det er 
mange søkere på venteliste som ønsker oppstart i løpet av høsten/årsskiftet, og noen av disse vil da kunne bli tildelt 
plass.  
 
Samarbeidet mellom virksomhetene familiesenter og barnehage fortsetter og rutinebeskrivelser for samarbeid 
sluttføres denne høsten. Leder for forebyggende tjenester deltar på møter med barnehagene, slik at 3M prosjekt og 
Sjumilssteget implementeres i virksomheten. 
 
Regnskapet til virksomhet barnehage viser et merforbruk i størrelsesorden 3,1 millioner kroner etter 2. tertial. Avviket 
skyldes i hovedsak etterbetaling til private barnehager etter klagebehandling hos Fylkesmannen på tidligere års 
likebehandling av offentlige og private barnehager, samt at budsjettet for 2014 var for lavt i forhold til reelle 
utbetalinger av likebehandlingstilskudd for 2014. Det ligger an til et merforbruk for virksomhet barnehage ved årets 
slutt på om lag 3-3,5 mill kroner.  
 
 
 
 
 







Fokusområde økonomi 
 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -10 555 -6 862 -6 921 59 -0,9% 


Driftsutgifter 80 315 52 342 55 531 -3 188 -6,1% 


Finansinntekter 0 0 0 0  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 41 195 26 315 25 506 810 3,1% 


Kjøp varer/tj - egenprod 2 908 1 885 1 673 213 11,3% 


Kjøp av tjenester 35 899 23 933 28 058 -4 125 -17,2% 


Overføringsutgifter 313 209 294 -85 -40,9% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -7 288 -4 684 -4 467 -217 4,6% 


Refusjoner -3 267 -2 178 -2 154 -24 1,1% 


Overføringsinntekter 0 0 -300 300  


Finansinntekter 0 0 0 0  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Restriktiv bruk av vikar ved sykefravær gjør at lønnsutgiftene samlet for virksomheten ligger godt innenfor budsjett, 
men erfaringsmessig vil det være noe mer behov for vikar senhøstes. Dersom dagens nivå på spesialpedagogisk hjelp 
er stabil ut 2014, er det estimert et mindreforbruk på lønn bli om lag 0,5 mill kroner. 
 
Kjøp av tjenester viser et merforbruk på 4,1 mill kroner, hvor 3,6 mill kroner gjelder overføringer til private barnehager.  
Etter dagens regler beregner kommunene en gjennomsnittskostnad for heldagsplass for barn under 3 år, og en sats for 
barn over 3 år utfra kostnader i kommunalt eide barnehager. Dette resulterer i at endelig tilskuddssats først er kjent 
etter at regnskapet foreligger. I tillegg til stramme økonomiske rammer i budsjettprosessen, ble budsjett 2014 
utarbeidet med usikkerhetsmomenter både for 2014 og eventuelle etterbetalinger for årene 2012 og 2013 på grunn av 
pågående klagesak hos Fylkesmannen. Grunnet Fylkesmannes behandling av klagesak fra Espira Gruppen AS på 
tilskudd for 2012, og de økonomiske konsekvenser dette gir for avregning 2013 og utbetaling  av tilskudd for 2014, 
resultert i en merutgiften vedrørende utbetalinger til private barnehager om lag 1,8 mill kroner. 
 
Brukerbetalinger er under budsjett, og overføringsinntekter skyldes tilskudd fra Fylkesmannen til prosjektet 
«kompetanse for mangfold» som vil bli gjennomført barnehageåret 2014/2015. 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det vil fortsatt være restriktiv bruk av vikar ved sykdom og ferieavvikling,og en stilling holdes vakant i kommunale 
barnehager til alle barnehageplassene er fyllt opp. 
 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,8 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 90,7% 93,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Forrige medarbeiderundersøkelse ble avholdt i 2013. 
 







Virksomheten har flere langtidssykmeldte. Langtidssykemeldingene er ikke relatert til jobb/arbeidsmiljøet. 
Langtidssykemeldingene gjør at nærværsprosent blir lavere enn måltallet. Det er høy kompetanse hos lederne i 
virksomheten på oppfølging av sykmeldte. Våren 2014 ble det avholdt jevnlige møter med Bedriftshelsetjenesten for å 
øke kompetansen på oppfølgning av sykmeldte og samtaler med medarbeidere. Dette samarbeidet er evaluert, og 
ønskelig å følge opp videre.  
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,9 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,6 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,5 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Barnehagesktoren har mange utviklingsprosjekter barnehageåret 2014/2015: 


 Kommunalt initiert prosjet med fokus på spesialpedagoisk hjelp/spesialundervisning, hvor skole, kommunale 
og private barnehager deltar.  


 Kompetanse for mangfold i regi av Fylkesmannnen i Østfold - hvor 3 barnehager og 3 skoler deltar. 


 Etablering av samarbeid med Stat.ped (Eidsberg og Askim) hvor PPT Indre Østfold, skoler og barnehager 
deltar.  


 Interkommunalt kompetansetilbud i Indre Østfold - "Innertieren 5" i samarbeid med Høyskolen i Østfold, hvor 
3 barnehager i Eidsberg deltar 


 Interkommunalt samarbeid i Indre Østfold i regi av Smaalenene barnehagenettverk, hvor det gis tilbud om 
veiledning til nyutdannede barnehagelærere. Fra Eidsberg deltar 8 nyutdannede barnehagelærere dette 
semesteret. 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke avholdt brukerundersøkelse i virksomheten i 2014. 
 
Individrettede saker og klager krever mer tid og spesifikk kompetanse i barnehagens administrasjon. I tillegg arbeides 
det med flere større saker til politisk behandling denne høsten. 
 


Investeringer og prosjekter 
Plan for rehabilitering/utbygging av Edwin Ruud barnehage utarbeides i sammen med virksomheten eiendom og 
beredskap. Forslag til politisk behandling med kostnadskalkyle ferdigstilles i begynnelsen på oktober. 
 
Plan for videre utbygging av barnehagesektoren er sendt ut på høring til samarbeidsutvalgene i alle barnehagene, og 
saken fremmes til politisk behandling i oktober. 
 
 


Edwin Ruuds Omsorgssenter 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomheten har budsjettert med drift av om lag 112 plasser, og i følge vedtatt budsjett for 2014 skal det holdes noen 
plasser ledig for å unngå merutgifter. Pasientene som skrives ut fra sykehuset er ofte svært pleietrengende og trenger 
mye medisinsk oppfølging. Terskelen for inntak er hevet, og det er et godt samarbeid med hjemmebaserte tjenester, 
som legger godt til rette for at pasientene får nødvendig helsehjelp i hjemmet. Ved dagavdelingen gis det tilbud til flere 
som ellers måtte fått langtidsplass. 
 
I løpet av andre tertial har pasientbelegget vært fra 103 til 117 pasienter ved utgangen av august. Det er et godt 
tverrfaglig arbeid som gjør det mulig å skrive pasienter raskere ut til hjemmet. Eidsberg kommune har ikke hatt 







utskrivningsklare pasienter liggende på sykehuset hittil i år. I en periode har det derfor vært mulig å holde en bogruppe 
stengt, og det har vært fleksibel bruk av personell på tvers av avdelinger. 
 
Helsehuset har starter opp med drift av plasser for utskrivningsklare pasienter fra mai. Dette er plasser for medisinsk 
kompliserte og ressurskrevende pasienter. Det er etablert 4 plasser i mai og ytterligere 5 plasser etablerers fra 
september. Plassene har i liten grad vært benyttet av Eidsberg kommune. 
 
Virksomheten har et for lavt nærvær i forhold til målsettingen på 92 %. Et viktig tiltak for øke nærværet er prosjekt 
«Arbeidsglede» som er satt i gang i løpet av våren. 
 
Med dagens driftssituasjon ligger virksomheten samlet an til å levere et regnskap i tråd med budsjett.  
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -28 729 -16 232 -15 301 -931 5,7% 


Driftsutgifter 110 638 72 058 71 817 241 0,3% 


Finansinntekter 0 0 0 0  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 81 806 52 806 54 128 -1 321 -2,5% 


Kjøp varer/tj - egenprod 12 902 8 632 7 352 1 280 14,8% 


Kjøp av tjenester 1 927 1 285 465 820 63,8% 


Overføringsutgifter 14 003 9 335 9 874 -538 -5,8% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -15 877 -9 691 -8 834 -857 8,8% 


Refusjoner -12 852 -6 541 -6 318 -222 3,4% 


Overføringsinntekter 0 0 -149 149  


Finansinntekter 0 0 0 0  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Det forventes et negativt avvik på lønn på om lag 1,5 mill kroner. En stor del av dette er utgifter til ferievikar, som er for 
lavt budsjettert. Budsjettet er korrigert for sykelønn. 
 
Det forventes mindre utgifter til vikarbyrå enn budsjettert, og det er mindre utgifter på andre driftsposter enn 
forventet. Samlet ligger det an til et positivt avvik på om lag 1,2 mill kroner på andre driftsutgifter. 
 
På grunn av lavere belegg forventes det mindre brukerbetalinger enn budsjettert. Det ser også ut til å bli vanskelig å få 
solgt en plass som ligger inne i budsjettet. Budsjettet er korrigert for sykelønnsrefusjon. Samlet ligger det an til 
inntekter som budsjettert. 
 
Ut i fra dagens driftsnivå ligger virksomheten an til budsjettmessig balanse ved årets slutt.  
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det er restriktiv bruk av ekstrahjelp og overtid, og det settes heller ikke inn vikar der det ikke blir vurdert som absolutt 
nødvendig. Det er i noe grad fleksibel bruk av bemanning på tvers av avdelinger, og i løpet av høsten vil det bli arbeidet 
med å bedre samhandlingen mellom avdelingene med sikte på enda større fleksibilitet. 
 
For svært ressurskrevende og medisinsk kompliserte pasienter kan det være aktuelt å bruke plasser for 
utskrivningsklare pasienter på helsehuset. Døgnprisen på Helsehuset er 2.900 kroner, noe som i mange tilfeller vil 
være lavere enn å sette inn ekstra bemanning.  
 
Utstyr kjøpes bare inn i tilfeller hvor det er helt nødvendig for driften, og bruk av forbruksmateriell, 
inkontinensprodukter og medisiner følges nøye opp med sikte på å redusere kostnader. Videre arbeides det med en 
kostnadseffektiv drift av kjøkkentjenesten. 







 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,5 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 89,6% 92,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,6 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelse som ble gjennomført i 2013 viser gjennomgående gode resultater hva gjelder ledelse og 
arbeidsmiljø, og det arbeides med tiltaksplaner på alle avdelingene som en oppfølging av undersøkelsen. 
 
Nærværet for virksomheten ligger på 89,6 %, noe som er en forbedring fra første tertial. Det er store variasjoner 
mellom avdelingene. Det arbeides godt med arbeidsmiljø og oppfølging av sykmeldte i samarbeid med 
bedriftshelsetjenesten. Ved alle avdelinger er det flinke forflytningsveiledere og godt med hjelpemidler, slik at 
belastningsskader kan forebygges. Det er startet et prosjekt «Arbeidsglede», med sikte på å øke nærværet innen 
virksomheten 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,5 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,2 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Gjennom medarbeiderundersøkelsen kom det fram at virksomheten kan forbedre læringsmiljøet og det er et godt 
samarbeid mellom avdelingene. 
 
Det er satt av noe tid til etisk refleksjon i avdelingene. 6 sykepleiere avsluttet videreutdanning i akuttgeriatri i løpet av 
våren. Dette er en kompetanse virksomheten trenger som følge av samhandlingsreformen.  
 
Det arbeides med riktig legemiddelbruk, ernæring og rutiner for terminal omsorg i avdelingene. 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke gjennomført brukerundersøkelse de siste årene, men det gis gjennomgående gode tilbakemeldinger fra 
brukerene på tilbudet som gis. Dette understøttes også av at det gjennom medarbeiderundersøkelsen kommer frem at 
ansatte mener brukerne får et godt tjenestetilbud. Alle beboere som får vedtak om langtidsopphold tilbys enerom. 
Det arbeides med utvikling av tjenestene på flere områder. Dette gjelder blant annet rehabilitering, 
dagaktivitetstilbudet, omsorg for døende, riktig legemiddelbruk og ernæring. Videre er det lagt til rette for frivillig 
innsats på flere avdelinger. 


 


 


 







Hjemmebaserte Tjenester 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Ved forrige tertial rapportering ble det rapportert en økning i antall brukere med innvilget vedtak på hjemmesykepleie 
fra 2013 til 2014 på nærmere 8 %, og det var forbundet en del spenning på om denne trenden ville fortsette. Det viser 
seg at antall brukere har økt ytterligere i andre tertial, og at det nå ser ut til at antall brukere vil være høyt 
sammenlignet med tidligere. Flere av brukerne som har kommet til virksomheten den siste tiden er forholdsvis 
krevende brukere, som krever tett oppfølging i forhold til medisinadministrering mv.  
 
Grunnet flere brukere og oppjustering av hjelpebehovet hos eksisterende brukere, antas det at virksomheten vil ha et 
merforbruk på opp mot 0,5 mill kroner ved årsslutt. 
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -6 346 -2 173 -3 457 1 284 -59,1% 


Driftsutgifter 44 145 28 902 30 036 -1 134 -3,9% 


Finansinntekter 0 0 0 0  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 31 678 20 725 20 828 -103 -0,5% 


Kjøp varer/tj - egenprod 2 982 2 004 2 522 -518 -25,9% 


Kjøp av tjenester 9 203 5 985 6 533 -548 -9,2% 


Overføringsutgifter 282 188 153 35 18,4% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -851 -567 -500 -67 11,9% 


Refusjoner -5 495 -1 605 -1 975 370 -23,0% 


Overføringsinntekter 0 0 -982 982  


Finansinntekter 0 0 0 0  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Regnskapet pr. 2. tertial viser et netto mindreforbruk på om lag 150.000 kroner.  
 
Virksomheten deltar i prosjektet «Utviklingssenter for hjemmetjenester i Østfold» og får derfor tildelt øremerkede 
midler til dette prosjektet. Midlene er ikke budsjettert inn i ordinær ramme, og avvikene i tabellen skyldes i stor grad 
utgifter og inntekter knyttet til prosjektet. Ordinær drift i virksomheten viser et merforbruk på om lag 0,2 mill kroner.  
 
Virksomheten har utfordringer med rammen på lønnsmidler, da brukerne skal ha samme pleietilbud i perioder med 
ferieavvikling samt at helsetilstanden hos enkelte brukere er blitt dårligere, og derfor trenger hjelp av flere i 
stellesituasjoner og kontinuerlig tilsyn gjennom dagen. Medisinsk forbruksmateriell er også en uforutsigbar utgift, som 
avhenger av hvilke type pleie og stell brukerne trenger i virksomheten. Disse utfordringene indikerer at virksomheten 
ved årets slutt vil få et merforbruk i størrelsesorden 0,4-0,6 mill kroner for året samlet.  
 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
For å holde forbruket nede praktiseres et restriktivt innleieregime ved fravær. I praksis vil det si at andre løsninger ift 
organisering av arbeidsdagen vurderes først.  
 
 
 
 
 
 







Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,8 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 93,3% 94,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 5,0 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværprosenten for august var på 93,7 % . Sammenlignet med tidligere i år har nærværprosenten de siste månedene 
vært litt lavere. Virksomheten har hatt flere ansatte som har vært gravide på samme tid, og til tross for god 
tilrettelegging på arbeidsplassen har de ikke klart å stå i jobb det siste trimesteret. Virksomheten har også flere ansatte 
med kroniske lidelser som til tider gjør det utfordrende for den enkelte å stå i jobb. Virksomheten strekker seg langt for 
å tilrettelegge for den enkelte, slik at de kan stå i jobb så lenge det er praktisk og medisinsk forsvalig. 
 
 


Fokusområde læring og fornyelse 
 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,8 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,7 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Det er stor fokus på fagutvikling i og med at virksomheten er utviklingssenter for hjemmetjeneter i Østfold. Nylig er det 
uteksaminert 5 høgskoleutdannede innen akutt geriatri. Virksomheten har gjennom tre år hatt en ansatt som har 
gjennomført et master studium innen avansert geriatrisk sykepleie. Det skal nå gjennomføres et prosjekt i samarbeid 
med KS for å se på hvordan den nye rollen kan benyttes inne dagens helsevesen. Hensikten med prosjektet er om man 
kan utvikle en ny modell/metode for å ivareta brukerne på best mulig måte etter at de kommer hjem fra sykehus. 
Virksomheten har også startet opp et opplæringsløp for alle ansatte som jobber med praktisk bistand innen 
demesomsorg (demens omsorgens ABC). 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det ble for noen måneder siden gjennomført en brukerundersøkelse i virksomheten, som tok for seg tjenestekvalitet i 
hjemmebaserte tjeneter. Svarprosenten var nærmere 80 %. Spørsmålstillingen var som følger; «min samlede vurdering 
av tjenesten jeg mottar fra hjemmesykepleien». På en skala fra 1-6 hvor 6 var høyeste score, svarte nesten 90 % 5 eller 
høyere. Dette er særdeles gode resultater for virksomheten. 
 
 
 
 
 
 


 


 







Bo - og Dagtilbud Utviklingshemmede 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Driften er i hovedsak i tråd med budsjett. Det ligger an til en økning i refusjon for ressurskrevende tjenester og  deler 
av disse midlene brukes til å styrke bemanningen i tråd med forutsetningene i økonomiplanen. Virksomhetens 
prognoser indikerer et mindreforbruk ved årets slutt på 1,0-1,5 mill kroner. 
 
Samlet nærværprosent er på  86,9, men det er store variasjoner mellom avdelingene. Den samlede nærværsprosenten 
er for lav og er 4,8 prosentpoeng bak målsettingen for virksomheten samlet.  
 
Virksomheten har flinke lærlinger som gjør en god jobb.  
 
Ved enkelte avdelinger er det i løpet av året styrket bemanningen for å ivareta liv og helse. Det har vist seg å være 
vanskelig å rekruttere vernepleiere til syke-/svangerskapsvikariater og en har derfor måtte kjøpe tjenester fra 
vikarbyrå.  
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -16 467 -3 042 -3 615 573 -18,8% 


Driftsutgifter 52 595 33 912 34 313 -401 -1,2% 


Finansinntekter 0 0 -33 33  


Finansutgifter 0 0 17 -17  


Lønn og sosiale utgifter 45 009 28 979 28 430 549 1,9% 


Kjøp varer/tj - egenprod 7 292 4 737 5 387 -650 -13,7% 


Kjøp av tjenester 0 0 238 -238  


Overføringsutgifter 294 196 258 -62 -31,5% 


Finansutgifter 0 0 17 -17  


Salgsinntekter -2 365 -1 577 -1 550 -27 1,7% 


Refusjoner -14 102 -1 466 -1 959 494 -33,7% 


Overføringsinntekter 0 0 -106 106  


Finansinntekter 0 0 -33 33  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Driften er i hovedsak i balanse. 
 
Pga. utfordringer med å rekruttere vernepleiere syke-/svangerskapsvikariater har virksomheten leid inn denne 
kompetansen ved et av bofellesskapene. Det fremkommer følgelig et mindreforbruk på lønn framfor kjøp av varer og 
tjenester.  
 
Virksomheten har utfordringer med å klare inntetskravet i forhold til salg av varer som produseres ved Heggin 
dagsenter. 
 
Økte refusjoner er hovedsaklig sykelønnsrefusjoner og her vil det bli foretatt budsjett justeringer mot poster for 
vikarutgiftene.  
 
Det forventes en økning på 2,5 mill kroner i refusjon vedrørende ressurskrevende tjenester. På grunn av økt behov for 
tjenester tar virksomheten i bruk 1 årsverk med høgskolekompetanse og 1 årsverk med helsfagarbeider kompetanse ut 
over det som er budsjettert i opprinnelig budsjett 2014. For 2014 utgjør dette ca 1 mill kroner.  
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det vil fortsatt være fokus på  god økonomistyring, men ingen spesielle tiltak vil settes inn da driften følger budsjettet. 
 







Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,6 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 87,2% 92,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,6 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Det er liten turnover i personalgruppa. Nærværet så langt i 2014 er for lavt ved enkelte avdelinger for å oppnå 
måltallet for virksomheten totalt. I august har  4 av ialt 7 avdelinger et nærvær på 92 % eller mer. Det er en utfordring 
at svangerskapsrelatert fravær også er en del av statistikken. Ved enkelte avdelinger utgjør enkelt personer 10-18 % av 
fraværet. Grunnen er at det er få årsverk og at den/de som har fravær har stor(e) stilling(er). Dette er viktig å ha med 
seg når en ser på nærværsprosenten. 
 
I mai hadde virksomheten tilsyn fra arbeidstilsynet ved et av bofellesskapene og her ble det 3 merknader. Det er 
utarbeidet tiltaksplan i forhold til de punktene arbeidstilsynet pekte på. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,7 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,6 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Virksomheten legger til rette for deltakelse på videreutdanningen for ufaglært og faglærte som høgskolen i Østfold 
starter opp i september. Her har virksomheten ca 60 % av plassene i klassen som starter. Det er positivt at så mange 
medarbeidere ønsker å tilegne seg mer kunnskap. 
 
Det er gjennomført kurs i forhold til kap. 9 om bruk av tvang og makt. I forbindelse med samhandlings-/personalmøter 
settes det av tid til etisk refleksjon. Primærkontaktene møtes 4 ganger pr år for å drøfte fag, og å utarbeide felles 
rutiner. Det vil bli etablert et eget fora for vernepleiere og det antas at hyppigheten vil være omtrent den samme som 
for primærkontaktene. Virksomheten hadde flere deltakere på konferansesen KS hadde i april, med tema etisk 
refleksjon. 
 


Fokusområde brukere 
Kommentarer til fokusområdet brukere 
I juni hadde virksomheten tilsyn fra fylkesmannen i forhold til bruk av makt og tvang overfor tjenestemottakerne i 
bofellesskapene, og ingen avvik ble avdekket.  
Brukerne får dekket sine mest grunnleggende behov. Det er styrket bemanning rundt enkelte for å ivareta liv og helse. 
Utviklingen går i rettning av at flere har behov for 1 til 1 bemanning. 
 
Heggin dagsenter har behov for å øke personalressursene for å ivareta spesielle behov slik at hverdagen blir bedre 
tilrettelagt og forebygge kompilkasjoner som medfører ekstra ubehag for tjenestemottakerne det gjelder. 
Virksomheten har en klage til på omfang av tjenester til behandling hos fylkesmannen. 
 
Prosjekt selvbestemmelse: Virksomheten har etter søknad fått kr 100 000,- fra helsedirektoratet til å etablere 
brukerråd, samt å kurse ansatte i tilretteleggerrollen/selvbestemmelse. 
 







NAV Eidsberg 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Det er fortsatt høy arbeidsledighet i Eidsberg og mange som søker om økonomisk sosialhjelp. Det jobbes med tett 
oppfølging og økt kontakt med arbeidsgivere for at flest mulig skal komme ut i arbeid. NAV samarbeider tett med 
Familiesenteret, særlig innen rusområdet, psykiatri og barnevern. 
 
Det er bosatt 36 flyktninger siden 2012, man er dermed godt i rute i forhold til kommunestyrets vedtak om å bosette 
inntil 45 personer i perioden 2012-2015. 
 
Virksomhetens prognoser indikerer et merforbruk samlet for virksomheten på om lag 2,5-3 mill kroner for året. Dette 
henger sammen med utgifter til økonomisk sosialhjelp. 


 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -4 866 -3 414 -3 620 206 -6,0% 


Driftsutgifter 27 730 18 327 19 707 -1 380 -7,5% 


Finansinntekter -432 -399 -365 -33 8,4% 


Finansutgifter 200 133 184 -51 -37,9% 


Lønn og sosiale utgifter 12 435 8 030 8 493 -464 -5,8% 


Kjøp varer/tj - egenprod 405 277 411 -134 -48,5% 


Kjøp av tjenester 3 743 2 600 2 074 525 20,2% 


Overføringsutgifter 11 147 7 422 8 728 -1 307 -17,6% 


Finansutgifter 200 133 184 -51 -37,9% 


Salgsinntekter 0 0 0 0  


Refusjoner -4 866 -3 414 -3 620 206 -6,0% 


Overføringsinntekter 0 0 0 0  


Finansinntekter -432 -399 -365 -33 8,4% 


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Det er innvilget 14 søknader til kvalifirseringsprogramm hittil i år og ved utgangen av 2. tertial var det 22 deltagere ved 
programmet. Hittil i år har det sluttet 8 deltagere, av disse var det 3 som begynte i jobb, 2 fikk innvilget uføretrygd, 2 
gikk over på arbeidsavklaringspenger og 1 flyttet. Dette er gode resultater, da deltagerne var langtids 
sosialhjelpsmottakere før de begynte i programmet. Antallet deltagere i kvalifiseringsprogrammet er høyt i Eidsberg, 
sammenlignet med andre kommuner. Vi informerer aktuelle deltagere om denne rettigheten, og ved deltagelse vil de 
fleste klare seg uten sosialhjelp, ettersom de får kvalifiseringslønn. Hittil i år er det et overforbruk på 175.000 kroner 
på kvalifiseringslønn, på grunn av flere deltager enn budsjettert. Det forventes et merforbruk på 650.000 kroner på 
denne posten for året. 
 
Introduksjonsstønad viser et merforbruk på 155.000 kroner hittil i år. Det er nå noe færre deltagere inn, og det 
forventes at introduksjonsstønaden er i tråd med budsjett ved årsslutt. 
 
Regnskapet viser pr. 2. tertial et merforbruk på økonomisk sosialhjelp på 1,3 mill kroner hittil i år. Hovedårsaken til 
dette er fortsatt høy arbeidsledighet. Antallet sosialhjelpsmottakere var 133 i august, dette er færre enn i samme 
måned i fjor. Men hittil i år ser man en økning på 7 personer. Det var 44 sosialhjelpsmottakere under 25 år i august 
2014. Dette er 4 færre enn tilsvarende måned i fjor.  Det forventes et merforbruk på 2 mill kroner på økonomisk 
sosialhjelp for året. 
 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Fokus vil være å øke markedskontakten for å få flere i arbeid og fortsatt tett oppfølging av sosialhjelpsmottakerer, 







spesielt ovenfor unge under 25 år. 


 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,8 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 95,5% 94,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværsprosenten er bedre enn måltallet for virksomheten og helsemessige utsatte medarbeidere blir fulgt opp tett. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 
 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,7 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,7 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
De siste års nyrekrutteringer har medført en økt andel ansatte med relevant formell kompetanse. Dette har vært med 
på å styrke det faglige miljøet i kontoret. Det legges vekt på tverrfaglig og helhetlig arbeid, i tråd med NAV-visjonen. 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er inngått et samarbeid med flere store aktører i det private utleiemarkedet med tanke på boliger for 
vanskeligstilte. Dette medfører at vanskeligstilte i boligmarkedet får en hensiktsmessig bolig. NAV bidrar med 
oppfølging gjennom boveileder som er finansiert av statlige prosjektmidler. Dette er med og letter presset på 
kommunale utleieboliger. 
 
Green Card-prosjektet er videreført, med satsning på tverrfaglig samarbeid rundt familier med tenåringsbarn i en 
utsatt situasjon. Det er 6 familier i prosjektet, og det jobbes etter individuell plan for disse familiene. De mest sentrale 
virksomhetene er skole, Familiesenter og NAV, og det meldes om god progresjon i arbeidet, og at prosjektet bidrar til 
at det jobbes mer tverrfaglig og helhetlig også i andre saker. 
 
Arbeidsledigheten (uten tiltaksdeltagere) var på 4,0 % ved utgangen av august i Eidsberg. Dette er en økning på 1 %-
poeng sammenlignet med august 2013. Ledigheten i Østfold var på 3,8 %, mens den i Askim var på hele 4,6 %. Med 
nasjonal ledighet på 2,9 %, er det fortsatt slik at Østfold er et utsatt fylke, og at Eidsberg og Indre Østfold har et enda 
vanskeligere arbeidsmarked.  
 
Arbeidsrettede tiltak er et viktig virkemiddel for å bekjempe arbeidsledighet, og for å unngå at brukerne må søke om 
sosialhjelp. Bruken av tiltak er betydelig endret fra i fjor. Det er langt færre plasser til de arbeidsledige, fordi man 
prøver å vri tiltaksbruken over på gruppen som har et mer omfattende bistandsbehov. I Eidsberg var det ved utgangen 
av augustmåned kun 16 arbeidsledige (situasjonsbestemt innsatsbehov) i tiltak, en nedgang på 30 fra august året før.  
Et lavere tiltaksnivå for arbeidssøkere gir et negativt utslag på antall med sosialhjelp, hvor flere nå må ha full stønad, 
ettersom de ikke har økonomisk bidrag gjennom tiltakspenger slik mange hadde i fjor. En nedgang i antallet AAP-
mottakere gir også økt trykk på sosialhjelpsutbetalingene, ettersom et antall brukere med stort bistandsbehov har gått 
ut rettighetene sine på AAP, og har ikke krav på videre statlig ytelse. 







 
Brutto arbeidsledighet (helt ledige + arbeidssøkere i tiltak), viser en liten nedgang i forhold til august 2013, med 27 
personer. 
 
Unge sosialhjelpsmottakere som ikke er i aktivitet følges opp i NAV Ungdom. Dette er et opplegg 3 dager per uke, der 
det gis bistand rundt jobbsøking, karriereveiledning, bolig og andre relevante forhold. 
 
NAV har økt aktiviteten ut mot arbeidsgivere, som del av formidlingsarbeidet. Det avtales praksisplasser, 
opplæringstiltak og rekrutteringsbistand. Hittil i år har det vært i underkant av 400 slike kontakter med arbeidsgivere. 
 
 
 
 


Næring og utvikling 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomhetens ansvarsområder er todelt og består av allment kulturarbeid i tillegg til tjenester som kulturskole, 
bibliotek, kino, bad innenfor den kulturelle delen av virksomheten, og plan- og byggesaksbehandling i tillegg til 
tjenester innenfor oppmåling, miljø, folkehelse, næring, landbruksforvaltning og viltforvaltning innenfor den plan og 
næringsdelen av virksomheten. I dette arbeidsfeltet jobbes det med å skape en felles virksomhet med arbeidsoppgaver 
og prosjekter som går på tvers av fagområder. På flere områder er det et potensiale for å utnytte organisasjonen bedre, 
og med felles lokalisering vil dette bli lettere.  
 
Samlet viser regnskapet netto et betydelig mindreforbruk. Både utgiftene og inntektene viser positive avvik målt mot 
periodisert budsjett. Aktiviteten hittil i år innenfor kultur har generert både økte utgifter og økte inntekter, og samtidig 
gjør sen utbetaling av tilskudd til lag og foreninger og driftstilskudd til Folkenborg museum at utgiftene ved 
virksomheten er lavere enn periodisert budsjett.  
 
Innenfor plan og næringsdelen ligger forbruket spesielt på lønn lavere enn periodisert budsjett pga. vakanser i 
stillinger. Gebyrinntektene ligger over budsjett som følge av større aktivitet innenfor byggesak. Virksomheten styrer 
mot et regnskap som balanserer mot budsjett på årsbasis. 
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -4 755 -3 091 -5 122 2 031 -65,7% 


Driftsutgifter 27 912 18 381 17 244 1 137 6,2% 


Finansinntekter -1 919 -17 -49 33 -196,7% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 16 768 10 644 10 685 -42 -0,4% 


Kjøp varer/tj - egenprod 5 590 3 816 3 735 82 2,1% 


Kjøp av tjenester 3 128 2 305 1 794 512 22,2% 


Overføringsutgifter 2 426 1 615 1 030 585 36,2% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -3 585 -2 310 -3 708 1 399 -60,6% 


Refusjoner -1 120 -748 -732 -16 2,2% 


Overføringsinntekter -50 -33 -682 648 -1 945,3% 


Finansinntekter -1 919 -17 -49 33 -196,7% 


 
Kommentarer til økonomisk status 
Kultur: 
Lønnsutgiftene er noe høyere enn budsjettert. Det skyldes bl.a. at vi ikke har klart å ta ut effektiviseringen på kinoen 
ennå og at en 50% stilling som ikke er budsjettert ble belastet kultur første 3 mnd. Kulturskolens storsatsing "Oliver!" 







har generert større utgifter og større inntekter enn budsjettert. Kulturskolens egenandel til prosjektet har vært 
110.000 kroner. Tilskudd til Folkenborg museum (425.000) og hovedfordelingen av kulturmidler til lag- og foreninger 
(720.000) er ikke utbetalt ennå. Dette bidrar til at resultatet ser bedre ut enn reelt da periodiseringen i budsjettet er i 
utakt med antatt utbetalingstidspunkt. Overforbruk på kinoen skyldes feilbudsjettering av filmleie. 
 
Inntektene er langt høyere enn budsjettert. Dette skyldes bl.a. høye billettinntekter, ikke budsjetterte tilskudd til 
arrangementer og tilskudd til diverse fattigdomsprosjekter (samlet om lag 320.000 kroner). Arrangementsinntektene 
må sees opp mot utgiftene, og prosjektmidlene er øremerket bl.a. fattigdomsprosjekter.  
 
Samfunn og utvikling: 
Avdelingen har lønnsutgifter som ligger noe under budsjett. Dette skyldes bl.a. at stilling som byutvikler er lagt inn i 
budsjettet men ennå ikke ansatt og at 50 % stilling som folkehelsekoordinator lønnes f.o.m. mars (tidligere belastet 
kultur). Byggesak har svært stor saksmengde og det viser da også at gebyrinntektene ligger over budsjett. 
Stillingsressursen er økt noe, og det vil medføre kortere saksbehandlingstid på sikt. 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Kultur:  
Det jobbes med å redusere lønnsutgiftene innenfor drift av kino og bad og mulighetene for å finne inndekning for feil 
budsjett på filmleie.  
 
Samfunn og utvikling: 
Det må jobbes videre med å redusere saksbehandlingstiden innenfor byggesaksbehandling og det forventes av økte 
tilførte ressurser vil gi resultater på dette. Det er likevel slik at det er en betydelig jobb å rette opp gamle saker innen 
kart og oppmåling, og dette tar dessverre en del ressurser. Et eiendomsarkiv som er langt under ønsket standard 
skaper også utfordringer med å effektivisere tjenesten. Digitalisering er et ønske, men det vil kreve betydelig ressurser 
for å få på plass.  
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,5 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 95,8% 97,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,8 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværsprosenten har hatt en negativ utvikling fra 1. tertial og ligger noe tilbake for måltallet på 97 % nærvær. Det 
har vært noe langtidsfravær som har trukket nærværsprosenten ned.  
 
Det er ikke gjennomført medarbeiderundersøkelse som måling for medarbeidertilfredshet og opplevelse av lederskap i 
år.  
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,6 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 3,7 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 







For virksomheten som helhet vil det bli bra å få etablert en samlokalisering av hele enheten slik at fordelen ved 
organiseringen kan slå ut i større grad. 
Folkehelsekoordinator i 50% stilling har kommet i gang med sine prioriterte oppgaver. Disse velges ut av en gruppe 
som består av en representant fra hvert ledernettverk. Det vil også være naturlig å trekke kommuneoverlegen med i 
denne gruppen.  
 
Kart og oppmålingstjenester kjøpes fortsatt fra Askim kommune, og det fungerer svært bra. De bemanner kontoret i 
Eidsberg en dag pr. uke. 
 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Både badet, kinoen og biblioteket har stabilt antall besøkende i forhold til samme tidspunkt i fjor. Festivitetens 
beskaffenhet har noen utfordringer mht. standard og usikkerhet knyttet til eksisterende ventilasjonsanlegg. 
Konsekvenser av en eventuell driftsstans på ventilasjonsanlegget er at arrangementer med store publikumsmengder i 
storsalen må avlyses. Kulturskolen har 170 elever registrert i vårsemesteret 2014. En tredjedel er tilknyttet 
scenekunstdisipliner, to tredjedeler er tilknyttet musikkdisipliner. Produksjonen av familieforestillingen «Oliver!» var en 
suksess for kommunen, både pedagogisk, kunstnerisk, kommersielt og omdømmemessig. Søkerlisten til Kulturskolen 
teller 160 søknader. 
 
Etter omlegging av tjenestene innenfor kart- og geodata ved at Eidsberg kommune kjøper denne tjenesten av Askim 
kommune, vil det være viktig å ivareta tjenesten overfor brukerne av kart- og geodata. Det ser ut til at dette fungerer 
nå etter en overgangsperiode og tilvenningsprosess både for brukere, servicekontor og våre ansatte. Omleggingen har 
avdekket at det dessverre er mye feil og mangler i Eidsberg kommunes grunnlagsmateriale. Dette får følger for bl.a. 
byggesak og sammen med et stort arbeidspress og store etterslep, bl.a. på grunn av en del større utbyggingsprosjekter 
(Mysen stasjon, Nortura, VA for Nortura, hotell på Brennemoen mv.), er tjenesten presset.  
 
Eidsberg kommune ligger høyt i antall miljørelaterte saker innen landbruksforvaltningen. Dette har sitt utspring i at det 
er et stort fokus på informasjon og at brukerne benytter de tilskuddsordninger som er tilgjengelige. Dette har medført 
at tildelte midler på om lag 0,9 mill kroner er brukt opp for 2014. Det er søkt om og blitt tildelt en ekstrapott på drøye 
330.000 kroner. 
 


Investeringer og prosjekter 
Frivillighetsmelding er lagt ut til høring. Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv er lagt ut til høring. 
Planlegging av et ungdomskulturhus i Kulturtorget blir en viktig oppgave framover. Igangsetting er avhengig av 
finansiering gjennom eiendomssalg. 
  
Kommuneplan, sentrumsplan (områderegulering) og kommunedelplan Slitu Momarken har vært krevende prosesser i 
perioden. Kommuneplanens samfunnsdel er lagt ut på høring med høringsfrist 12. september, og arbeidet med 
arealdelen er påbegynt. Kommunedelplan Slitu - Momarken ble vedtatt 19. juni i felles kommunestyremøte med 
Trøgstad.  Områdereguleringen for Mysen sentrum er godt i gang med innleid konsulentfirma; Østre Linje arkitekter. 
 
 


Eiendom og beredskap 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomhet for Eiendom og beredskap har stort fokus på oppfølging av drift og virksomhetens kjerneområde, herunder 
oppfølging av det som fremkommer i vedtatt eiendomsstrategi. Den samme vedtatte eiendomsstrategi vil være 
retningsgivende for budsjett for 2015. Salg av kommunal eiendom gjennomføres i tråd med intensjonen og på oppdrag 
fra arbeidsgruppen med rapportering til Hovedutvalg for miljø og teknikk og Formannskapet. 
 
Regnskapet pr. 2. tertial viser et netto merforbruk i størrelsesorden 0,4 mill kroner. Det er spesielt lavere inntekter enn 
budsjettert som trekker i negativ retning. Avviket skyldes at inntektsanslaget ble satt for høyt for inneværende år. Det 
styres allikevel mot et resultat for virksomheten som er i tråd med budsjettet ved årets slutt.  
 
Virksomheten er videre særlig godt fornøyd med trenden om at ikke-arbeidsrelatert sykefravær fortsetter å synke og 
dermed øker nærværet. 







 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -19 113 -13 144 -12 474 -671 5,1% 


Driftsutgifter 48 521 31 432 31 205 227 0,7% 


Finansinntekter -123 0 0 0  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 30 392 19 329 19 442 -112 -0,6% 


Kjøp varer/tj - egenprod 14 622 9 765 9 454 310 3,2% 


Kjøp av tjenester 61 41 192 -151 -372,1% 


Overføringsutgifter 3 446 2 297 2 117 180 7,8% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -14 837 -10 294 -8 554 -1 740 16,9% 


Refusjoner -4 276 -2 851 -3 920 1 069 -37,5% 


Overføringsinntekter 0 0 0 0  


Finansinntekter -123 0 0 0  


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Det er små avvik mot budsjett for alle driftsutgifter pr 2. tertial. Samlet er salgsinntekter og refusjoner under budsjett 
med 0,67 mill kroner. Disse postene må vurderes under ett, da det ikke er helt samsvar mellom budsjettet og 
regnskapsføring. Avviket i inntektene er hogstinntekter i 2013 som vi ikke har i 2014 samt frafall av leieinntekter som 
følge av iverksetting av «boligsosial handlingsplan». 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Tertialrapporten sett under ett gir ikke signaler om særlige tiltak. Allikevel vil virksomheten ha et særlig fokus på 
inntektsbringende tiltak, herunder god oppfølging av månedlige aktivitets- og regnskapsrapporter. 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,4 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 94,2% 95,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,3 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Som meddelt etter medarbeiderundersøkelsen i mai 2013 har virksomheten et resultat noe under gjennomsnitt for 
kommunen totalt. Det er ikke gjennomført medarbeiderundersøkelser etter dette. Virksomheten fortsetter, som for 
kommunen forøvrig, å ha stort fokus på lederutvikling. 
 
Virksomheten er godt fornøyd med utviklingen i nærværet ved virksomheten. Nærværet har bedret seg med 1,2 
prosentpoeng siden 1. tertial. Dette er en god utvikling selv om virksomheten fortsatt ligger bak måltallet på 95 
prosent nærvær. 
 
 
 
 
 
 







  


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,5 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 3,7 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Virksomheten har særlig fokus på utvikling av ledere, og har deltatt aktivt på de administrative ledersamlingene. 
Bevissthet rundt å ivareta og følge opp eget budsjett- og økonomiansvar samt personalansvar har særlig fokus.  
Den planlagte opplæringen av fire utrykningsledere i brann og redning er godt i gang og vil bli fullført i 2015. To 
brannkonstabler er også godt i gang med grunnkurs, og fire nye reserver er rekruttert.  
 
FDV-verktøyet FAMAC gir gode oppfølgingsrutiner og sikrer god involvering. Det kommer inn et betydelig antall avvik i 
systemet, som avdelingsleder fordeler fortløpende. Alle medarbeidere i vaktmestertjenesten har tilgang til kommunalt 
intranett lokalt. 
 
Samordning av alle renholdere i en felles avdeling er vellykket og gir gode synergieffekter. Avdelingsleder har god 
oversikt og felles samlinger for alle medarbeiderne. Alle renholdere har tilgang til intranett lokalt, og det arbeides med 
å legge alt renhold inn i Famac for å sikre gode oppfølgingsrutiner. 
 
Medarbeiderne i virksomhetens stab er involvert på mange fagområder og arbeidsmengde og -omfang øker. 
Virksomheten ser på rutiner for prioritering slik at belastningen fordeles. 
 


 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke gjennomført brukerundersøkelser siste år. De gode og positive tilbakemeldinger som virksomheten får fra 
brukerne av kommunale bygg og de tjenester som utføres er et godt signal på at vi er på rett vei. Det bidras med 
virksomhetsrelaterte nyheter og innspill både mot internett, intranett og media. 
 
Tilbakemeldingene fra brukerne av FDV-verktøyet Famac er gode, og utrullering til flere av virksomhetene er på gang. 
 


Investeringer og prosjekter 
Investeringsprosjektet «oppgradering av møteplasser» er godt i gang, og det forventes at midlene på 0,6 mill kroner 
benyttes inneværende år. Prosjektet «sikkerhetsutstyr brann og sikkerhet» er disponert fullt ut, og er særlig godt 
mottatt. Investeringer knyttet til «fjernvarmetiltak i kommunale bygg» går som forventet, med noe forsinket leveranse 
fra fjernvarmeleverandøren. Standardheving kommunale bygg og Høytorp Fort går som planlagt. 
 
Virksomheten deltar aktivt i flere prosjekter, såsom kommunal beredskap, IT-løsninger og fibernett, rehabilitering 
barnehage ERO, utredning av felles brann- og redningsvesen i Indre Østfold, boligsosial handlingsplan og salg av 
eiendom. Det tas ansvar for virksomhetens kjernevirksomhet som er strategisk oppfølging av eiendomsmassen og 
beredskap. 
 
 


 


 


 







Miljø og Kommunalteknikk 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomheten har ansvaret for vann, avløp og renovasjon, og for kommunens veier, park og anlegg. Den har en 
adm/forvaltnings- og prosjektavdeling som de siste årene er styrket parallelt med å ha fått betydelig flere og større 
oppgaver, spesielt knyttet til VA-prosjekter. I 2. tertial er virksomheten i avslutningsfasen av sanering- og 
rehabiliteringsprosjekter i Mysen sentrum og på Slitu. I sentrumsprosjektet har det vært et godt samarbeid mellom 
mange aktører og egne ansatte har lagt ned betydelig arbeid både i planlegging/prosjektering og i selve utførelsen av 
arbeidet. Dette har samlet ført til en stor oppgradering - både over og under bakkenivå. Virksomheten er tilfreds med 
dette, og erfaringene herfra vil brukes når nye prosjekter planlegges.  
 
I omfang og kostand er arbeidene med å legge til rette for utvidelser ved Nortura betydelig mer omfattende og vil 
strekke seg over et lengre tidsrom. Første delprosjekt fra Sponesveien til nye E18 ved Momarken er under utførelse. 
Som beskrevet i vedtatt konsekvensutredning gir dette også en mulighet til samtidig rehabilitering av vei, vann og 
avløpsanlegg som også kommer innbyggere til gode. 
 
I avdelingen VA-drift er det fortsatt vakanser og det er spesielt utfordrende å rekruttere personer med ønsket 


kompetanse og erfaring til lederoppgaver på dette området. Vakansen påvirker den daglige tjenesteproduksjon og 


oppfølging/kontroll av pågående prosjekter. Det har vært behov for noe innleie av tjenester. 
 
Regnskapet etter 2. tertial viser driftsinntektene og -utgifter svært nær det budsjetterte. Det vil være nødvendig med 
økte bevilgninger til investeringsprosjekter innen vann og avløp i forhold til hva som er budsjettert både på kort og 
lang sikt. Dette skyldes at kostnadsbildet ikke var kjent da langtidsplaner for budsjettene ble utarbeidet og vedtatt. 
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -49 327 -47 338 -47 301 -36 0,1% 


Driftsutgifter 38 433 24 028 24 238 -210 -0,9% 


Finansinntekter -1 548 -40 0 -40 100,0% 


Finansutgifter 1 689 545 0 545 100,0% 


Lønn og sosiale utgifter 14 298 9 266 8 424 842 9,1% 


Kjøp varer/tj - egenprod 11 665 6 445 8 399 -1 954 -30,3% 


Kjøp av tjenester 11 760 7 840 6 815 1 025 13,1% 


Overføringsutgifter 710 477 599 -123 -25,7% 


Finansutgifter 1 689 545 0 545 100,0% 


Salgsinntekter -47 999 -46 789 -46 644 -145 0,3% 


Refusjoner -1 328 -549 -657 108 -19,7% 


Overføringsinntekter 0 0 0 0  


Finansinntekter -1 548 -40 0 -40 100,0% 


 
Kommentarer til  økonomisk status: 
Driftsinntektene er i tråd med periodisert budsjett. 
 
Driftsutgiftene viser et mindre negativt avvik mot periodisert budsjett. Enkelte områder har et merforbruk mens andre 
områder har mindreforbruk. Det er kjente årsaker til avvikene. Kjøp av varer/tjenester til egenprodukjson har et 
overforbruk. Noe av dette skyldes arbeider i Mysen sentrum, noe ekstraordinære kostander ved havari av store 
pumper/motorer. Utgifter til strøm er også noe høyere enn budsjettert. Kostnader til kjøp av tjenester er under 
budsjett, mye av dette skyldes etterslep i fakturering fra selskaper vi kjøper tjenester av. 
 
Det vil være nødvendig med økte bevilgninger til investeringsprosjekter innen vann og avløp i forhold til hva som er 
budsjettert både på kort og lang sikt. Dette følges særskilt opp i forbindelse med budsjettendringssaken som fremmes 
parallelt med tertialrapporten og i budsjettet for 2015. 







 


Tiltak for å korrigere avvik 
Det er stort fokus på kostnadskontroll for området kjøp av varer og tjenester til egenproduksjon. Et eventuelt 
merforbruk knyttet til selvkostområdet vil dekkes inn ved bruk av fond og vil ikke påvirke kommunens økonomi.  


 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,7 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 97,0% 97,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Virksomhetens medarbeidere opplever hverdagen som givende og interessant, selv om den er krevende og 
arbeidsbelastningen er stor. Arbeidspresset er spesielt stort i tilknytning til prosjekt VA for Nortura. Dette prosjektet 
involverer mange eksterne aktører, og oppfølging og kontrollfunksjonen er omfattende og krevende. Den siste tiden 
har egne ansatte også gjort en omfattende innsats i oppgraderingen i Mysen sentrum.  
 
Nærværet ved virksomheten har hatt en meget gunstig utvikling siden 1. tertial og nærværet har økt med 1,7 
prosentpoeng og ligger nå på linje med måltallet for virksomheten. Fravær er i all hovedsak knyttet langtidsfravær som 
ikke skyldes arbeidsrelaterte forhold. Arbeidsmiljøet er gjennomgående godt og motivasjon er høy.  
 
Flere eldre medarbeidere enn tidligere velger å trappe ned og jobbe deltid. Det er en økende tendens til deltidsstilling 
av medisinske årsaker. Disse forhold gir noen utfordringer fordi det er krevende å rekruttere permanent til reduserte 
stillinger. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,9 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,7 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 3,9 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Virksomheten har ansatte med erfaring og kompetanse på mange områder. Virksomheten har medarbeidere som 
både deltar i opplæring på universitets- og høyskolenivå, lokale/kommunale kurs og lovpålagte kurs i HMS/SHA, 
førstehjelp, veiarbeid og ikke minst et betydelig antall kurstimer sjåføropplæring. Alle på virksomheten deltar på kurs 
eller annen faglig oppdatering i løpet av året. 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke gjennomført brukerundersøkelse i 2014. Virksomheten får stort sett positive tilbakemeldinger fra 
brukergruppene. 
 
Parallelt med store omfattende prosjekter skal all daglig drift og tjenesteproduksjon på alle områder i virksomheten gå 
sin gang. Det fører til at enkelte oppgaver må utsettes eller kuttes ut, og noen må vente lengre enn normalt på 
tilbakemelding. 







 


Investeringer og prosjekter 
I andre tertial har det vært prioritert å ferdigstille arbeidene i Mysen sentrum og VA-prosjekter som også omfatter 
sanering i Vandugområdet og tilrettelegging for Norturas utvidelser. Planlegging av nytt og større 
vannmagasin/høydebasseng er også viktig. Det er også behov for oppgradering av avløpsanlegg mellom Visterbekken 
og nye E18. Flere andre planlagte oppgraderinger, bl.a. nye vannledninger fra Tosebygda og avløpsrenseanlegget 
vil forskyves noe ifht opprinnelige planer. Det pågår forhandlinger med Trøgstad kommune om samarbeid innen vann 
og avløp med sikte på å inngå avtale i løpet av 2014. 
  
Arbeidet med opprydding i spredt avløp har fortsatt høyt fokus. Utvikling av nyere teknologiske løsninger gjør at vi hele 
tiden vurderer muligheten for optimale løsninger både forurensningsmessig og økonomisk/praktisk. De eksisterende 
vann og avløpsanleggene har behov for kontinuerlig reparasjoner/utskiftning. Dette arbeidet er beskrevet i vedtatte 
saneringsplaner og følges opp av overordnet myndighet. Utvidelsene ved Nortura gir Eidsberg kommune mulighet til å 
omprioritere og forsere enkelte tiltak. Sanering i Vandugområdet et eksempel på dette. 
  
På slutten av andre tertial fikk virksomheten en etterlengtet fornyelse av maskinparken i form av ny hjullaster. Denne 
har stått på planen lenge, men det har tidligere ikke vært rom for dette økonomisk. Langtidsplanen for sanering og 
fornyelse av maskinparken er under revidering. 
 
 


Stab 


Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Regnskapet målt i forhold til periodisert budsjett viser etter 2. tertial et midreforbruk på 1,8 millioner kroner. 
Det styres mot et forbruk i tråd med budsjettet, men det ser ut til at stab og støttetjenester kan levere et svakt 
mindreforbruk. Dette avhenger derimot noe av hvordan helsehusets aktivitet finansieres. I budsjettet vedtok 
kommunestyret å anta at andre kommuner skulle nytte seg av plassene som er opprettet ved helsehuset for 
øyeblikkelig hjelp, og vedtok en lavere overføring til Helsehuset enn en kommunal fordeling etter innbyggertall.  
 
Nærværet er betydelig under måltallet. Dette skyldes flere forhold og sakene har hver for seg naturlige forklaringer. 
Langtidssykemeldingene som spesielt påvirker tallene i negativ retning er ikke arbeidsrelatert. Der hvor sykefraværet er 
arbeidsrelatert blir dette tatt tak i og tiltak iverksatt forløpende. 
 
Der er ikke gjennomført medarbeiderundersøkelse i 2014, men det jobbes videre i enhetene med tiltak og oppfølging 
av medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført i 2013. 
 


Fokusområde økonomi 


 Årsbudsjett Periodisert 
budsjett 


Regnskap hittil i år Avvik tusen kr Avvik % 


Driftsinntekter -5 574 -3 964 -5 883 1 920 -48,4% 


Driftsutgifter 63 491 44 357 44 585 -228 -0,5% 


Finansinntekter -349 0 -181 181  


Finansutgifter 0 0 0 0  


Lønn og sosiale utgifter 30 400 19 546 19 219 326 1,7% 


Kjøp varer/tj - egenprod 6 505 4 835 5 228 -393 -8,1% 


Kjøp av tjenester 24 650 18 751 18 783 -32 -0,2% 


Overføringsutgifter 1 936 1 225 1 354 -129 -10,5% 


Finansutgifter 0 0 0 0  


Salgsinntekter -1 160 -335 -690 355 -106,0% 


Refusjoner -3 914 -3 129 -4 193 1 064 -34,0% 


Overføringsinntekter -500 -500 -1 000 500 -100,0% 


Finansinntekter -349 0 -181 181  


 







Kommentarer til  økonomisk status: 
Den økonomiske situasjonen for stab-/og støttetjenester er tilfredsstillende etter 2. tertial. Mindreforbruk på lønn er et 
resultat av mindre bruk av ekstrahjelp enn budsjettert hittil i år. Det er et merforbuk på porto og stillingsannonser, 
samt kurs- og opplæringskostnader. Kurs og -opplæringskostnader er langt høyere enn periodisert budsjett og skyldes 
ekstra opplæringsmidler som vil ha en tilsvarende refusjonsbeløp på inntektssiden. 
Høyere overføringsutgifter må sees i sammenheng med tilsvarende finansinntekter. 
Avviket på salgsinntekter skyldes i hovedsak upresise periodiseringer i budsjettet. 60 % av avviket på refusjoner gjelder 
sykelønnsrefusjoner. Resterende avvik på refusjoner skyldes upresise periodiseringer i budsjettet og bedre utnyttelse 
av tilskuddsordninger. Høyere overføringsinntekter enn forventet skyldes utbedringstilskudd, hvor det er mottatt 1 mill 
mot budsjettert 0,5 mill. 
 


Tiltak for å korrigere avvik 
Samlet økonomisk forbruk pr. 2 tertial er lavere enn periodisert budsjett. Det vil allikevel være fokus på enkelte poster 
hvor det ligger an til et overforbruk, samtidig som det blir holdt igjen på utgiftene med en restriktiv bruk at ekstrahjelp 
og overtid, og at inntekter og refusjoner blir godskrevet som forventet. 
 


Fokusområde medarbeidere 


  


 Medarbeidere Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø   
  


   M1.1 Medarbeidertilfredshet 4,6 5,0 
  


   M1.2 Nærvær i prosent 92,1% 96,0% 
  


M2 Godt lederskap   
  


   M2.1 Opplevelse av lederskap 4,5 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Stabs- og støttetjenestene sett under ett har et for lavt nærvær. Nærværet ved rådmannsteamet, forvaltningskontoret 
og personalavdelingen er høyere enn målet på 96%. I økonomiavdelingen og informasjon og interne servicetjenester er 
nærværet på under 90 %. Dette sykefraværet er ikke arbeidsrelatert og dessverre av langvarig karakter. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Læring og fornyelse Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling   
  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass 4,8 5,0 
  


L3 Samhandling   
  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet 4,5 5,0 
  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar   
  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen 4,5 5,0 
  


 


Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Medarbeiderne gis generelt muligheten til å delta på relevante kurs og faglige oppdateringer. 
 
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Der er ikke gjennomført brukerundersøkelse i virksomheten i 2014. Arbeidsmengden og arbeidstempoet er generelt 
høyt, og de ansatte strekker seg langt for å følge opp og bistå både på interne og eksterne henvendelser. 
 
 







Kommunens frie inntekter og finansutgifter/finansinntekter 


 


Skatt 
Den kommunale skattøren er fastsatt med utgangpunkt i et ønske om at skattens andel av sektorens inntekter skal 
utgjøre om lag 40 prosent. Skatteinntektene ble i statsbudsjettet for 2014 anslått til å øke med om lag 3,7 prosent fra 
2013 til 2014 på landsbasis. I revidert nasjonalbudsjett i mai ble anslag for vekst i skatteinntektene for 
kommunesektoren nedjustert for kommunene med i underkant av 1,0 mrd. kroner eller 0,7 pst. poeng. Med bakgrunn 
i nedjusteringen av skatteanslaget for landet og den løpende skatteinngangen for Eidsberg etter årets 4 første måneder 
ble skatt og rammetilskudd samlet nedjustert med 1,35 mill kroner for Eidsberg, jf. k-sak 47/2014.  
 
Skatteinngangen for landet viser etter årets åtte første måneder en skatteinngang på 81,9 mrd. kroner for kommunene 
og for Eidsberg kommune 142,1 mill kroner. Dette er en økning fra 2013 for landet på 2,0 prosent, mens 
skatteinngangen for Eidsberg viser en økning på 2,9 prosent etter årets åtte første måneder, mot opprinnelig 
budsjettert økning på 3 prosent for året sett under ett. 
 
Med utgangspunkt i en matematisk framskrivning av skatteinntektene for Eidsberg, ligger skatteinngangen ved 
utgangen av august på om lag 1,3 mill kroner bak forventet skatteinngang på årsbasis på 226,5 mill kroner. Det er 
usikkerhet knyttet til den totale skatteinngangen for Eidsberg kommune både med bakgrunn i egen skatteinngang og 
skatteinngangen for landet hittil i år. Med bakgrunn i skatteinngang på slutten av året tidligere år, tilrår rådmannen å 
holde fast ved revidert skatteanslag på 226,5 mill kroner.  
 


Rammetilskudd 
Rammetilskuddet inkl. inntektsutjevningen for 2014 ble opprinnelig budsjettet med 321,8 mill kroner, men i 
forbindelse med 1. tertial ble anslaget nedjustert med 0,5 mill kroner som følge av nedjustering av skatteanslaget og 
inntektsutjevning. Utviklingen i skatteinngangen gjør at rådmannen tilrår å stå fast ved korrigeringen av 
rammetilskuddet som ble gjort i forbindelse med 1. tertial.  
 


Integreringstilskudd 
I budsjettet for 2014 ble det lagt til grunn bosetting av 12 flyktninger pr år/45 i løpet av økonomiplanperioden. Årets 
budsjetterte integreringstilskudd var opprinnelig 8,5 mill kroner. Eidsberg kommune jobber med å bosette det antall 
flyktninger som er forutsatt, men varslet ved 1. tertial at budsjettet på 8,5 mill kroner syntes høyt. 
Integereringtilskuddets innretning og en refusjonsordning mellom kommuner påvirker det samlede tilskuddet, og 
inngangen pr. 2. tertial indikerer at inntegereringstilskuddet blir om lag 950.000,- lavere enn budsjettert.  
 


Finansinntekter og finansutgifter  
I budsjettet for 2014 ble det lagt til grunn gradvis økning i markedsrentene utover i 2014. Utviklingen i første tertial var 
i tråd med disse forventningene, men etter en økning i markedsrentene med om lag 20 punkter fram til juni 2014 har 
markedsrentene sunket ned til det nivået rentene var på når budsjettet ble lagt. Norges Banks rentebane indikerer at 
styringsrenten først skal heves i 2015. Utviklingen i markedsrente er følsom i forhold til mange faktorer, men med den 
utviklingen som er i økonomien både nasjonalt og internasjonalt, og som også er priset inn i forventningene om 
utviklingen i markedsrentene, er det grunn til å anta at det ikke vil skje vesentlig endringer i rentenivået ut året.  
 
Med bakgrunn i utviklingen i rentemarkedet og forventninger om rentebanen, samt at det er valgt å ta ut muligheter 
på lavere innlånsrenter ved å spre innlånsporeføljen på andre produkter enn ordinære lån, ser det ut til at  
rentekostnadene vil bli om lag 0,5 mill kroner lavere enn forutsatt i budsjettet for 2014.   
  


Avsetninger til dekning av årets lønnsoppgjør 
Det er avsatt 12,5 mill kroner til årets virkning av lønnsoppgjøret 2014. Det samlede resultat av årets lønnsoppgjør er 
ikke kjent i sin helhet, selv om rammene for oppgjøret og de sentrale forhandlinger er gjennomført. Det er derfor ikke 
gjort noen fullstendig beregning av konsekvensene av årets lønnsoppgjør. Foreløpige anslag indikerer at avsetningene 
langt på vei vil dekke opp for lønnsøkningenen i 2014. 


 
 







RÅDMANNENS MERKNADER: 
Den økonomiske utviklingen for virksomhetenes aktivitet etter 2. tertial er noe forverret sammenlignet med 1. tertial.  
Rådmannen er tilfreds med at forbruket pr. 2. tertial innenfor virksomheter som Familiesenteret og ERO, som har vært 
to krevende virksomheter å få kontroll over økonomien på, viser en positiv utvikling. Virksomhet skole som også har 
hatt utfordringer siste år, har fortsatt utfordringer i forhold til den samlede rammen. Det er en knapphet på ressurser 
til å ta kostnader som følge av uforutsette og ekstraordinære hendelser, kostnader for barn plassert av barnevernet, 
barn som velger å gå på Steinerskolen og flere barn ved Mortenstua skole. I tillegg er det en stor økning i 
sosialhjelpsutbetalinger som gjør at NAV får et betydelig merforbruk. Videre er det nå gjort en avregning mot private 
barnehager for økonomisk likebehandling av kommunale og private barnehager. Rådmannen varslet i 1. tertialrapport 
om usikkerhet knyttet til avregning og økonomisk ramme knyttet til overføringer til private barnehager. Etter at 
fylkesmannen har behandlet klage på tildelingen av tilskudd til private barnehager for 2012 har en teknisk tolkning av 
regelverket mot Eidsberg kommunes lokale retningslinjer medført økt tilskudd på 600.000,- pr. år for 3 år (1,8 mill 
kroner i økt utbetaling). I tillegg var det ifbm. med budsjettet for 2014 usikkerhet knyttet til at rammen for overføring 
til private barnehager satt for lavt. Dette gjør at det blir et betydelig merforbruk på virksomhet barnehage. 
 
Ut fra tilbakemelding fra virksomhetene indikeres det ved en oppsummering driftsutfordringer i størrelsesorden 6,5-
7,5 mill kroner samlet for virksomhetene. I tillegg til driftsutfordringene ved virksomhetene er anslaget for 
integreringstilskudd om lag 0,9 mill kroner for høyt. Dette motvirkes delvis av at finansutgiftene anslås til å bli om lag 
0,5 mill kroner lavere nn budsjettert. Erfaringsmessig er virksomhetene mer nøkterne på å varsle inntektsøkninger 
framfor kostnadsøkninger og rådmannen vil med bakgrunn i dette indikere et merforbruk for året i størrelsesorden 4,0 
- 6,0 mill kroner. Til tross for de varslede utfordringene som er nevnt ovenfor, jobber administrasjonen med det mål for 
øyet å minimere merforbruket. Med de regnskapstekniske grep som ble gjort i forbindelse med budsjettprosessen for 
2014 innenfor f.eks. pensjon, vil rådmannen understreke at situasjonen er urovekkende. 
 
Rådmannen vil komme tilbake med egen sak vedrørende budsjettkorreksjoner. 
 
Nærværet for Eidsberg kommune totalt er på 92 % mot mål på 93 %. Dette er en bedring i nærværstallene på 0,5 
prosentpoeng fra 1. tertial, men 0,7 prosentpoeng tilbake for samme periode i 2013. 


 


KONKLUSJON 
Kommunens driftssituasjon er krevende og forbruket pr. 2. tertial indikerer et betydelig merforbruk for året samlet. 
Virksomhetenes tilbakemeldinger understreker utfordringene som de står i daglig – et krysspress mellom krav til og 
behov for tjenester og begrensede midler. Dette har rådmannen signalisert over tid. Til tross for trykket må 
rådmannen henstille virksomhetene om å holde igjen på kostnadene for å unngå å påføre Eidsberg kommune større 
utfordringer for kommende år enn hva de årlige budsjettprosessene genererer.  


 
 







 


VEDLEGG 


Finansforvaltning 


 
Her gis en kort redegjørelse for gjeldsforvaltningen i Eidsberg kommune pr. 2. tertial 2014: 
 
Gjeldsporteføljen 


 


 Porteføljen har et totalt lånevolum på 689 mill kroner mot 690 mill kroner pr. 30.04.2014. 


 Gjennomsnittlig rente er på 2,97 % mot 3,07 % pr. 30.04.2014. 


 Eidsberg kommunes gjeldsportefølje er fordelt med 54 % av nominelt lånebeløp til fastrente og resten til 
flytende. Dette er i henhold til kravene i finansreglementet som oppgir en fastrente på minimum 1/3. 


 Gjennomsnittlig rentebindingstid skal til enhver tid være mellom 1-5 år. Dagens portefølje har en 
gjennomsnittlig rentebindingstid på 3,98 år og er med dette innenfor retningslinjene i reglementet. 
Gjennomsnittlig rentebindingstid pr. 30.04.2014 var 3,78 år. 


 I 2. tertial er er det ikke tatt opp nye lån, men sertifikantlånene er rullert med samme beløp. 


 Det er gjort en ny rentesikringer i perioden. 


 Kommunalbanken er den største finansieringskilden og utgjør 65 % av total gjeld. Hovedvekten av 
rentebindingene befinner seg i 3-årssegmentet, men også i 8-årssegmentet og segmentet utover 10 år. 
Generelt vil en god spredning på rentebindingsforfallene være med å redusere renterisikoen. I løpet av det 
siste året har det blitt valgt å ta opp to større sertifikatlån, som utgjør 24 % av total gjeld, for å redusere 
renteutgiftene. Dette har redusert renteutgiftene, men økt refinansieringsrisikoen og det vil bli vurdert andre 
alternativer på et av sertifikatlånene ved framtidig rullering av 3 mnd. sertifikatlånene, som f.eks lån mot 3-
måneders NIBOR eller obligasjonslån. Tidspunkt og valg av produkt vil avhenge av påslagene på renten for 
disse produktene.   
 
 


Rentebindingene har nå følgende forfallsstruktur – andel (vektet gjennomsnitt): 
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Det vises for øvrig til nedenstående oversikt over renteportefølje og rentesikringer.







LÅNEPORTEFØLJE pr 31.08.2014


Kreditor Avdrag Fast/flytende Lånebeløp Renteprodukt Nominel Rente Ny rentedato Restgjeld Innfrielse


Husbanken


11503669 - 10 Husbanken Halvårlig (04/10) Fast 6 000 000 3,100 1.7.2015 4 818 553 01.04.2032


11508871 - 10 Husbanken Kvartal (02/05/08/11) Fast 6 000 000 3,100 1.7.2015 5 079 592 01.05.2034


11513243 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Fast 9 000 000 3,100 1.7.2015 7 981 084 01.05.2035


11491676 - 10 Husbanken Halvårlig (04/10) Flytende 6 000 000 2,287 4 019 445 01.04.2028


11506383 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 3 000 000 2,287 2 544 588 01.05.2033
11506383 - 40 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 3 000 000 2,287 2 475 760 01.11.2033


11508871 - 40 Husbanken Kvartal (02/05/08/11) Flytende 3 000 000 2,280 2 564 296 01.02.2035


11512693 - 10 Husbanken Halvårlig (06/12) Flytende 1 884 665 2,287 1 644 376 01.12.2041


11516496 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 9 000 000 2,287 7 831 433 01.05.2036


11516496 - 40 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 4 116 000 2,287 3 639 205 01.12.2036


11520315 - 10 Husbanken Kvartal (01/04/07/10) Flytende 3 000 000 2,280 2 790 970 01.04.2037


11520315 - 20 Husbanken Kvartal (01/04/07/10) Flytende 9 000 000 2,280 8 516 069 01.10.2037


11524628 - 10 Husbanken Halvårlig (06/12) Flytende 12 000 000 2,287 10 740 837 01.06.2038


11528982 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 12 500 000 2,287 12 500 000 01.05.2039


Sum Husbanken 77 146 208


Nordea


001071590.7 Sertifikatlån 3 måneders rullering 82 650 000 1,78 82 650 000 07.11.2014


001071656.6 Sertifikatlån 3 måneders rullering 81 006 000 1,74 81 006 000 19.11.2014


Sum Nordea 163 656 000


Kommunalbanken


2006 - 0007 Kommunalbanken Bullet Flytende 90 000 000 3 mnd. NIBOR 2,16 06.10.2014 55 845 640 04.01.2036


2006 - 0047 Kommunalbanken Bullet Flytende 109 000 000 3 mnd. NIBOR 2,11 24.10.2014 92 760 000 26.01.2026


2007 - 0495 Kommunalbanken Bullet Flytende 29 050 000 3 mnd. NIBOR 2,11 12.11.2014 18 382 520 12.11.2032


2009 - 0742 Kommunalbanken Bullet Flytende 34 755 000 3 mnd. NIBOR 2,25 01.09.2014 34 755 000 03.12.2029


2009 - 0743 Kommunalbanken Halvårlig Fast 18 500 000 Fastrente 4,23 01.12.2014 14 337 500 03.12.2029


2010 - 0368 Kommunalbanken Bullet Flytende 150 000 000 6 mnd. NIBOR 2,16 05.01.2015 150 000 000 05.07.2030


2010 - 0745 Kommunalbanken Bullet Flytende 31 700 000 3 mnd. NIBOR 2,13 19.11.2014 14 666 836 19.11.2030


2011 - 0664 Kommunalbanken Bullet Flytende 67 375 000 3 mnd. NIBOR 2,10 10.11.2014 67 375 000 10.11.2031


Sum Kommunalbanken 448 122 496


Gjeldsportefølje 31.08.2014 688 924 704







 


Rentesikring, SWAP, pr. 31.08.2014


Avtale inngått Beløp Betingelser Forfall Rente 31.08.2014 Margin


22 846294/1691682 25. september 2013 200 000 000               Fast rente 2,24 4. oktober 2016 Betaler 2,24


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,76


24 1292301/1735122 16. desember 2013 175 000 000               5 års NOK/CMS 4. juli 2023 Betaler 2,407 0,50


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,760 0,60


25 1067467/1787633 6. februar 2014 60 000 000                 Fast rente 5,251 24. juli 2029 Betaler 5,251


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,71


26 1191447/1787626 6. februar 2014 65 000 000                 Fast rente 4,22 17. august 2029 Betaler 4,222


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,72


Nye avtaler 2. tertial 2014:


27 925971/1872407 27.jun.14 50 000 000                 Fast rente 3,16 5. april 2022 Betaler 3,16 Erstatter nr 13


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,75


Sum renteswap pr 31.08.2014 550 000 000               


Avtaler avsluttet/erstattet 2. tertial 2014:


13 925971/1431081 05. juni 2012 50 000 000                 Fast rente 3,18 05. juli 2017 Betaler 3,180 Erstattet av nr 27


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,730


Kontrakt







Oversikt over forbruk pr. 31.08 på investeringsprosjekter for 2014: 


 
 


Investeringsprosjekter


 Budsjett 


2014 


 Forbruk pr 


30.04.2014 


 Forbruk pr 


31.08.2014 


IKT-investeringer 3 500              143                896                 


Boligsosial handlingsplan 4 000              0 4                      


Kommunale bygg 2 300              246                767                 


Maskiner, teknisk 1 650              0 1 154              


Sanering avløp -                  786                2 058              


Vannforsyning -                  49                  871                 


Nortura, VA 34 000           8 614             48 072            


Fjernvarme 1 900              2 331             4 688              


Kommunale veier, trafikksikring og gatelys 1 100              522                478                 


Oppgradere møteplasser 600                 5 458                 


Edwin Ruuds barnehage 6 000              150                424                 


Utstyr brann og sikkerhet 500                 0 321                 


Transportmidler (generelt) 800                 -                  


Sentrumsutvikling 9                      


Festiviteten, rehabilitering bad 162                 85                   


Rullering av planstrategi 3                      


Sikringsarbeider Høytorp Fort 145                 -                  


Egenkapitalinnskudd, KLP 1 400              0 1 480              


Startlån 15 000           1 821             6 087              


Avdrag på formidlingslån 4 000              1 643             3 595              


Ekstra avdrag på lån 3 950              0 0


Salg av nærings- og tomtearealer -10 539          -1 817             


Salg av aksjer -400                -23                  


Sum investeringer 70 068           16 310          69 610             
 
 
Det ble etter første tertial meldt om lav aktivitet på investeringer. Aktiviteten har tatt seg opp gjennom 2. tertial og 
flere prosjekter har nå et forbruk utover bevilget ramme. Dette gjelder spesielt innenfor VA hvor det ved flere 
anledninger er signalisert behov for justering av årets investeringersrammer. Rådmannen fremmer parallelt forslag til 
budsjettendringer med tilhørende finansering på dette.   
 










































































































































